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رفع ناترازی گاز ۴۵ 
میلیارد دلار می طلبد

بحران ناترازی گاز، هر ساله با فرارسیدن فصل سرما به بحرانی جدی تبدیل 
می شود و علاوه بر کمبود انرژی، آلودگی هوا را نیز تشدید می کند. در حالی که 
ایران از بزرگ ترین تولیدکنندگان گاز جهان است، وزیر نفت می گوید برای حل 
این مشکل و دستیابی به اهداف برنامه هفتم توسعه، ۴۵ میلیارد دلار سرمایه گذاری 

ضروری است.
به گزارش ایسنا، ناترازی گاز یکی از چالش های اساسی ایران در حوزه انرژی 
است که هر ساله در فصل های سرد مشکلاتی مانند قطعی گاز یا افزایش مصرف 
سوخت های جایگزین در نیروگاه ها را به همراه دارد. این وضعیت نه تنها تأمین 
پایدار انرژی را مختل می کند، بلکه به دلیل استفاده از سوخت های آلاینده، تأثیرات 

منفی بر محیط زیست و کیفیت هوا نیز به جا می گذارد.
یکی از دلایل اصلی ناترازی گاز، مصرف بی رویه و ناکارآمدی در مدیریت 
مصرف انرژی است. ایران به عنوان یکی از بزرگ ترین دارندگان ذخایر گاز جهان، 
سالانه بخش عمده ای از تولید خود را در مصارف خانگی، صنعتی و نیروگاهی 
مصرف می کند. اما بهره وری پایین در بخش های مختلف باعث شده است که 

عرضه گاز نتواند پاسخگوی تقاضای روزافزون باشد.

 مخالفت مجمع تشخیص
  با افزایش نرخ ارز ترجیحی 

بر خلاف قانون است

 تلاش برای اتصال ۴۰۰ هزار 
واحد مسکونی به سیستم بانکی

محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل گروه 
فــولاد مبارکه به مناســبت فرا رسیدن 
سیزدهمین سالگرد افتتاحیه شرکت فولاد 
هرمزگان پیــام تبریک صادر کرد. متن 

کامل پیام به شرح زیر است:
 سیزدهمین ســالروز افتتاح شرکت 
فــولاد هرمزگان یکی از شــرکت های 
توانمنــد گروه فــولاد مبارکه را در حالی 
گرامی می داریم که در سایه الطاف خداوند 
رحمان و با تلاش و همت همه پولادمردان 
ایران کهن، صنعت فولاد کشــورمان با 
تثبیت جایگاه خود در پله دهم رتبه بندی 
فولادســازان جهان به بالاترین درجات 
رشــد و بلوغ خود رسیده است و به خوبی 
ایــن ظرفیــت را دارد که همچنان که در 
قــرآن کریم بر آن تأکید شــده اســت، 

بیش ازپیش ابزاری برای اقامه قســط و 
منفعت رسانی به مردم باشد و اقتصاد کشور 

را از اتکا به نفت رهایی بخشد.
اگرچه پاره ای از چالش ها مانند ناترازی 
انرژی و محدودیت های برق در تابستان 
و کمبود گاز در فصل ســرد سال موانعی 
برای تولید ایجاد کرده است؛ اما از آنجایی 
که شاهد هســتیم همواره موفقیت ها از 
دل سختی ها حاصل می شود، شرکت های 
گروه فولاد مبارکه از جمله فولاد هرمزگان 
از ابتدای ســال جاری در زمان هایی که 
کمتر با محدودیت انرژی مواجه بوده اند با 
تولیــد حداکثری و رکوردشــکنی های 
پی درپی علاوه بر تأمین نیاز صنایع داخلی 
کشــور و تــداوم حضــور در بازارهای 
بین الملــلی، بــرای حــل بخــشی از 

ناترازی های انــرژی و تولید انرژی های 
تجدیدپذیر وارد میدان شده اند و به نتایج 

خوبی هم دست  یافته اند.
دســتاوردهای گروه فولاد مبارکه و از 
جمله فولاد هرمزگان، امروز فقط به تولید 
فولاد محدود نشده و نخواهند شد تا جایی 
که شاهد هستیم فولاد هرمزگان در حوزه 
عمل به مســئولیت های اجتماعی، امید و 
ارزش آفریــنی در جامعــه نیز همچون 
شرکت مادر، در جنوبی ترین نقطه کشور 
خوش درخشیده و نوید این را می دهد که 
بــا عنایت به تجارب اندوخته شــده نزد 
مدیران و کارکنان متعهد فولاد هرمزگان 
راهبرد سرمایه گذاری برای آینده صنعت 
فولاد کشــور در منطقــه ویژه اقتصادی 
صنایــع معدنی و فلــزی خلیج فارس و 

افزایش ظرفیت های صادراتی با موفقیت 
به بار خواهد نشست.

اکنون روند حرکتی سیزده سال تلاش 
هیئت مدیره، مدیران، کارکنان و کارگران 
بلند همت شرکت فولاد هرمزگان باوجود 
محدودیت ها و تحریم ها، دســتاوردهای 
روشن و توفیقات مادی و معنوی فراوانی 
برای ایران اسلامی، منطقه خلیج فارس و 
گروه فولاد مبارکه رقم زده و برگ زرین 
دیگری بر افتخارات صنعت فولاد کشور 
افزوده و این شرکت را به یکی از قطب های 

صنعت فولاد کشور مبدل ساخته است.
به یقین در این شرایط سخت اقتصادی 
و در مسیــر جامــه عمل پوشــاندن به 
راهبردهای رهبر فرزانه انقلاب در زمینه 
جهــش تولید، عــزم و همت والا و بدون 
وقفــه هیئت مدیره محتــرم، مدیریت و 
کارشناسان و کارکنان متخصص و متعهد 
فــولاد هرمــزگان در تمــامی رده های 

سازمانی از مهم ترین عوامل بوده است.
از همــه این عزیــزان و همچنین از 
خانواده هــای کارکنان، شــرکت های 
پیمانکار و دانش بنیان و تمامی ذی نفعان 
شرکت که هم راستا با اهداف و راهبردهای 
کلان گــروه فــولاد مبارکــه تلاش 
می نماینــد، صمیمانه قدردانی نموده و از 
خداوند متعال برای ایشان سلامتی همراه 
با توفیق و ســربلندی در امور را مســئلت 

دارم.
محمد یاسر طیب نیا

مدیرعامل گروه فولاد مبارکه اصفهان

مصطفی عطایی پــور، رئیس هیئت 
مدیره شــرکت فولاد هرمزگان در پیامی 
فرا رسیدن سیزدهمین ســالروز افتتاحیه 
شرکت فولاد هرمزگان را تبریک گفت. 

متن پیام به شرح زیر است:
سیاست گذاری اصولی و برنامه ریزی 
اســتراتژیک و سرمایه گذاری هدفمند و 
مدیریت هوشمندانه، راهبرد کلانی بود که 
برای شــکل گیری، ایجــاد و راه اندازی 
شــرکت فولاد هرمزگان ترسیم شــد و 
چشــم اندازی روشــن و آتیه دار را برای 
شرکت فولاد هرمزگان به ارمغان آورد و 
گذشت 13 ســال از زمان راه اندازی این 
شــرکت و آمارهــا و شــاخص های 
دستاوردهای صنعتی و تولیدی و اقتصادی 
آن، مؤید موفقیت شــرکت در دست یابی 
بــه اهداف از پیش تعیین شــده و ترسیم 

مسیری درست برای تعالی است.
قطع به یقین پیوســتن شرکت فولاد 
هرمزگان جنوب به مجموعه موفق، کار 

بلد و خوش نام فولاد مبارکه و تکمیل دیگر 
سرشاخه های اصلی زنجیره فولاد در کنار 
سایر شرکت های این گروه، مسیر پرفراز 
و نشیب این شرکت را به مسیری اساسی 
و بنیادی هدایت کرد و ســرعت پیشبرد 
فعالیت ها را به نحو قابل توجهی ارتقا داد و 

دســتاوردهای این شرکت در حوزه های 
مختلف را با استفاده از تجربیات گروه ارتقا 
داد.بدون تردید ایجاد منافع مادی و معنوی 
و روانی شــکل گیری شــرکت فــولاد 
هرمزگان در منطقه خلیج فارس بر کسی 
پوشیده نیســت و این شــرکت علاوه بر 

تأمین منافع ملی در خودکفایی و کســب 
استقلال صنعتی و ارزآوری، منافع زیادی 
برای مــردم میهن و منطقه خلیج فارس 
داشــته و خدمات متعددی در حوزه های 
مختلف اجتماعی و فرهنگی و آموزشی و 
ورزشی و درمــانی و مهــارتی ارائه داده و 
چهــره منطقه را در حد امکان تغییر داده 

است.
تمامی توفیقات حاصل شده مرهون 
تلاش و همت و اراده بزرگ و خستگی ناپذیر 
کلیــه مدیران و کارکنــان و کارگران و 
همراهــان و پیمانکاران و حامیان معنوی 
این شرکت و شایسته قدردانی و تکریم و 

پاسداشت است.
سیزدهمین ســالگرد افتتاح افتخار 
صنعت هرمزگان را به همه ذینفعان محترم 

این شرکت تبریک عرض می نمایم
مصطفی عطایی پور

رئیــس هیئت مدیره شــرکت فولاد 
هرمزگان

 نماینده رئیس جمهور در هماهنگی اجرای سیاست های 
کلی توسعه دریامحور اظهار کرد: سیاست دولت چهاردهم 
در اقتصاد دریا محور تکیه بر توان بخش خصوصی است. 
به گزارش ایرنا، علی عبدالعلی زاده روز چهارشــنبه در 
دومین روز از سفر سه روزه خود به گیلان در حاشیه بازدید 
از بنادر انزلی و کاســپین اظهار کرد: سیاســت دولت تکیه 
کامل بر توان بخش خصوصی اســت که خوشبختانه در 
دولت های گذشته نیز همین رویکرد دنبال شده و هم اکنون 
در بندرانزلی شــاهد ســرمایه گذاری چشــمگیر بخش 

خصوصی هستیم.
وی ادامه داد: ظرفیت تخلیه و بارگیری مجتمع بندری 
انزلی با استفاده از ظرفیت بخش خصوصی افزایش یافته 
و در سایر بنادر شمالی مثل کاسپین و امیرآباد نیز فعالیت 

بخش خصوصی افزون تر و تقویت خواهد شد.
وی افزود: ضمن آنکه بندر آستارا دیگر بندر گیلان نیز 
خصوصی اســت اما امروز با توجه به انباشــت رسوبات و 
انســداد مسیر تردد کشتی ها فقط از طریق زمینی و جاده 
ای بارها حمل و نقل می شود با این وجود بندر از فعالیت 

باز نمانده است.
وی تصریح کرد: در واقع این شرایط نشان می دهد که 
چــون منافع بخش خصــوصی در گرو انجام کار و تداوم 
فعالیت آن است عملکردی به مراتب بهتر از دولت دارند 
لذا سیاست ما در توسعه دریا محور تکیه بر ظرفیت و توان 
بخش خصوصی و تسهیل حضور آنان در این زمینه است

نماینــده ویژه رئیس جمهــور تصریح کرد: در اجرای 

سیاســت های کلی توسعه دریامحور فعال کردن کریدور 
شــمال - جنوب را با قوت و جدیت پیگیری می کنیم و 
خوشبختانه از بندرعباس در جنوب تا بنادر انزلی، کاسپین 
و امیرآباد در حاشیه دریای خزر خطوط ریلی کشیده شده 
و آماده هستند و بنادر نیز فعال بوده و ظرفیت مناسبی برای 

توسعه تجارت و مناسبات اقتصادی دارند.
وی هدف از این ســفر بــه گیلان را کنترل و ارزیابی 
آمادگی های بنادر و سایر زیر ساختهای موجود در راستای 
توســعه اقتصاد دریامحور اعلام و عنوان کرد: نتیجه این 
ارزیابی برای برنامه ریزی به رییس جمهور ارائه خواهد شد

عبدالعلی زاده اضافه کرد: بازدید شــب گذشته از بندر 
آستارا نیز نشان داد این بندر نیازمند لایروبی است و پس 
از گذشت ۹ ماه از توقف فعالیت دریایی آن به علت انباشت 
رســوبات، اکنون لایروب مستقر شده و بزودی عملیات 
لایروبی این بندر آغاز خواهد شد و پیرو آن شاهد پذیرش 

کشتی در بندر آستارا خواهیم بود.
وی گفــت: بندرانزلی هم اکنون ظرفیت پذیرش 1۰ 
میلیون تن کالا در ســال را دارد و برای بندر کاســپین نیز 
ظرفیت 1۵ میلیون تن کالا در سال پیش بینی و حوضچه  
این بندر احداث شده و هم اینک یک میلیون تن کالا در 

این بندر تخلیه و بارگیری می شود.
وی اظهار کرد: با افزودن ظرفیت بندر امیرآباد به بنادر 
انزلی و کاســپین شــاید بتوان برای سال ۲۰۲۵ به کشور 
روسیه اعلام کرد بنادر ایران در کرانه خزر ظرفیت تخلیه 
و بارگیری نزدیک به ۲۰ میلیون تن کالا را دارند. این بار 

می تواند از طریق حمل و نقل ترکیبی به بندرعباس منتقل 
شده و از طریق کشتی به مقصد نهایی ارسال شود و برای 
نخستین بار کریدور شمال - جنوب فعال و بهره برداری از 

آن آغاز شود.
نماینده رئیس جمهور در هماهنگی اجرای سیاست های 
کلی توسعه دریامحور تاکید کرد: در این  مسیر نقاط ضعف 
حمل نقل ترکیبی راه آهن، بنادر، کشتیرانی، تخلیه، انتقال بار 
و نظایر آن برای نخستین بار آزمایش خواهد شد. جابجایی 
و انتقــال آزمایشی ایــن ۲۰ میلیون تن بار آزمایشی نقاط 
ضعفمان را مشخص می کند تا برای رفع آن اقدام کنیم.

عبدالعــلی زاده اضافه کرد: این آزمایش هم برای دنیا 
فرصتی جدید در جغرافیای ایران ایجاد می کند تا بتوانند 

بارهای خود را از این مسیر منتقل کنند.
وی اظهار کرد: تا پایان سال 1۴۰۵ هم با اتصال بنادر 
شــهید بهشــتی و چابهار به شبکه راه آهن کشور ظرفیت 
دیگری به اقتصاد دریامحور کشور اضافه می شود و در این 
مدت فرصت داریم ظرفیت بندر کاسپین را حداقل تا 1۰ 

میلیون تن افزایش دهیم.
وی اظهار کرد: در سیاست توسعه دریامحور این مسائل 
باید به طور جدی دنبال شود تا در پایان ۲۰۲۵ و آغاز ۲۰۲۶ 
بتوانیم ۴۰ میلیون تن بار روسیه را تحویل گرفته و به خلیج 
فارس و دریای عمان منتقل کنیم، این امر می تواند یک 
اقدام بزرگ برای کشــور ما باشــد و اشتغال و درآمد خوبی 
در بخش ترانزیت ایجاد کند و آغاز بهره برداری از راهبرد 

جغرافیایی کشور باشد.
در تابســتان امســال، بخش بازرگانی ۵1.۶ درصد از 
تســهیلات پرداختی را دریافت کرده است. همچنین، در 
این فصل جمع کل نقدینگی کشور به ۹ هزار و ۷۰ همت 

رسید که نسبت به پایان سال 1۴۰۲، رشد 1۵.1 درصدی 
را تجربه کرده است.

بــه گزارش ایســنا، مرکز آمار ایــران طی گزارشی، 
شــاخص های کلیدی اقتصاد ایران در تابستان 1۴۰3 را 
منتشر کرده که بر اساس آن، در پایان فصل تابستان 1۴۰3 
جمع کل منابع پایه پولی برابر با 11۵۴.1 همت برآورد شده 
که نسبت به پایان سال قبل، ۵.۷ درصد رشد داشته است؛ 
همچنین در پایان این فصل جمع کل نقدینگی کشور به 
۹ هزار و ۷۰ همت رسیده اســت که نســبت به پایان سال 

1۴۰۲، رشد 1۵.1 درصدی را تجربه کرده است.
سهم ۵1 درصدی بخش بازرگانی از دریافت تسهیلات 

بانکی/ رشد 1۵ درصدی جمع کل نقدینگی کشور
در فصل تابستان 1۴۰3 جمع کل سپرده های سیستم 

بانکی در پایان دوره برابر با هشــت هزار و ۲1۰.۴ همت 
بوده که ۲3.۴ درصد آن را سپرده های دیداری، ۴۲.3 درصد 
آن را ســپرده های سرمایه گذاری بلندمدت، ۲1.1 درصد 
آن را سپرده های سرمایه گذاری کوتاه مدت، 1۰.۷ درصد 
را سپرده های قرض الحسنه پس انداز و ۲.۵ درصد را سایر 

سپرده ها تشکیل داده است.
همچنین، در فصل تابستان 1۴۰3 تسهیلات پرداختی 
بانک ها و موسسات اعتباری به کل بخش های اقتصادی 
در پایان دوره دو هزار و ۴11.۹ همت بوده که از این میزان 
پنج درصد آن به بخش کشاورزی، 3۸.1 درصد به بخش 
صنعت و معدن، ۵.3 درصد به بخش ساختمان و مسکن 
و  ۵1.۶ درصد به بخش بازرگانی خدمات و متفرقه پرداخت 

شده است.

پیام مدیرعامل گروه فولاد مبارکه به مناسبت سیزدهمین 
سالروز افتتاح شرکت فولاد هرمزگان

 پیام تبریک رئیس هیئت مدیره شرکت فولاد هرمزگان
 به مناسبت فرا رسیدن سیزدهمین سالروز افتتاحیه شرکت

محور توسعه اقتصاد دریا، بخش خصوصی است 

آمار شاخص های کلیدی اقتصاد ایران در تابستان ۱۴۰۳ نشان می دهد

سهم ۵۱ درصدی بخش بازرگانی از دریافت تسهیلات بانکی

معاون اول رئیس جمهور: معاون اول رئیس جمهور: 

»قرارداد تجارت آزاد« موجب حضور »قرارداد تجارت آزاد« موجب حضور 
جدی تر ایران در صادرات می شودجدی تر ایران در صادرات می شود
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رهبـر معظـم انـقلاب اسلامی در آسـتانه پنجمیـن سـالگرد 
شـهادت سـردار سـلیمانی، در دیدار خانواده سـردار و جمعی از 
خانواده هـای »شـهیدان مدافـع حـرم و شـهیدان مقاومـت« بـا 
تبییـن بـرخی ویژگی هـای شـخصیتی و رفتـاری حـاج قاسـم 
سـلیمانی گفتنـد: بایـد بـا درس گرفتـن از ایـن خصوصیـات در 
مسیـر هـدف اصـلی مکتـب سـلیمانی یعـنی »تحقـق اسلام و 

قرآن« حرکت کرد.
بـه گـزارش ایسـنا، حضـرت آیـت الله خامنـه ای همچنیـن با 
تأکیـد بـر پیـروزی دیـر یـا زود ملـت  سـوریه بـر اشـغالگران و 
اسـتمرار مقاومت یمن، فلسـطین و لبنان، به تجلیل از شـهیدان 
مدافـع حـرم پرداختنـد و گفتنـد: سـلیمانی، ایـران را هـم حـرم 
می دانسـت و اگـر آن خونهـای پـاک نبـود، امـروز از حریم و حرم 

و هیچیک از عتبات مقدس خبری نبود.
رهبـر انـقلاب حضـور مشـتاقانه هـزاران زائـر از ایران و دیگر 
کشـورها بـر مـزار شـهید سـلیمانی را نشـانه عـزت خـدادادی و 
نتیجـه اخلاص او دانسـتند و گفتنـد: بفرمـوده قـرآن، عزت فقط 
در دسـت خداسـت کـه بایـد ایـن حقیقـت معرفـتی را درک کرد 

و در سبک و جهت گیری های زندگی بکار گرفت.
ایشـان سـردار سـلیمانی را مبـارزی بـزرگ و رفیـق عزیـز و 
صمیـمی خـود خواندنـد و پیشـقدمی و حضور شـجاعانه، سـریع 

و به موقع در میدان را از ویژگی های بارز سردار نامیدند.
حضـرت آیـت الله خامنـه ای بـا اشـاره بـه حضور حاج قاسـم 
از اوایـل دهـه ۸۰ در میـدان مبـارزه بـا شـرارت های آمریـکا در 
افغانسـتان و عـراق، افزودنـد: هـدف اصـلی آمریکا از اشـغال این 
دو کشـور، ایران بود اما آن مرد شـریف و صادق بدون ترسیدن 
از ابهّـت ظاهـری آمریـکا وارد میـدان شـد و در نهایـت، آن 
اشـغالگری ها به شکسـت آمریکا و خنثی شـدن آن توطئه بزرگ 
انجامید.ایشـان بـا یـادآوری پرهیـز سـردار سـلیمانی از بیـان یـا 
نـگارش جزئیـات نقش آفریـنی بی بدیـل او در آن حوادث گفتند: 
البتـه اطلاعـات زیـادی در ایـن زمینـه وجـود دارد کـه بایـد بـه 
صـورت اسـناد مانـدگار در معـارف سیـاسی کشـور درآیـد و بـه 

نسل های بعد منتقل شود.
حضـرت آیـت الله خامنـه ای بـا اشـاره به دفـاع جمع معدودی 
از جوانـان بی دفـاع و بی سلاح عـراقی در حـرم امیرمومنـان)ع( 
هنـگام حملـه اشـغالگران آمریـکایی، گفتند: سـردار با احسـاس 
تکلیـف، همـان اول و بسـرعت بـا آن جوانـان ارتبـاط گرفـت و 
آنـان را نجـات داد کـه البتـه مرجعیـت هم در آن مسـئله، حرکت 

فوق العاده و بسیار مؤثری انجام داد.
ایشـان هدف آمریکایی ها از اشـغال عراق را جانشینی صدام 
خواندنـد و گفتنـد: آمریکایی هـا آمـده بودنـد که بمانند اما سـردار 
و همراهانـش در یـک فراینـد سـخت و پیچیـده و طـولانی و در 
یـک جنـگ ترکیـبیِ سیـاسی، نظـامی، تبلیغـاتی و فرهنگی، در 
مسیر حاکم شـدن مردم عراق بر سرنوشـت خود نقش اسـاسی 

برعهده داشتند.
رهبـر انـقلاب، شکسـت توطئـه آمریکایی داعـش را از دیگر 
نتایـج حضـور سـریع، بـه موقـع و تعیین کننـده حـاج قاسـم در 
میـدان خواندنـد و گفتنـد: در مقابله با تروریسـم تکفیری، جوانان 
عـراقی بـه معنـای حقیـقی کلمـه درخشیدند اما در خنثی شـدن 
آن توطئه که حیات و ممات منطقه به آن وابسـته بود، سـلیمانی 

بـا ابتـکار عمـل، شـهامت، جـان برکفی و قـدرت، نقشی بی نظیر 
ایفا کرد. 

ایشـان راهبرد همیشـگی سـردار در فعالیت های جهادی را 
»احیـای جبهـه مقاومـت« دانسـتند و افزودنـد: ویـژگی بـارز 
سـلیمانی ایـن بـود کـه از ظرفیت هـا و جوانـان آمـاده بـکار و 
نیروهـای میهـنی سـوریه، لبنـان و عراق بـرای احیای مقاومت، 

به بهترین وجه استفاده می کرد.
رهبـر انـقلاب بـا اشـاره بـه فتـوای مرجعیـت دربـاره لـزوم 
ایسـتادگی در مقابـل داعـش گفتنـد: هـزاران جوان بـا آن فتوای 
مهـم بـه میـدان آمدنـد امـا سـازماندهی و سلاح نداشـتند کـه 
سـردار با کمک مجاهدان بزرگ عراقی بویژه شـهید ابومهدی 
که انسان بسیار بزرگ و با ارزشی بود، آن جوانان را سازماندهی 

کرد و سلاح و آموزش داد.
ایشـان دفـاع از حریم هـای مقـدس را اصـل ثابت همه دوران 
جهـاد و مبـارزه حـاج قاسـم برشـمردند و گفتنـد: سـردار از ایران 
هـم بـه عنـوان حـرم دفـاع می کـرد کـه ایـن منطـقِ دفـاع از 

حریم ها و حرم های مقدس بسیار مهم و ضروری است.
حضـرت آیـت الله خامنـه ای افزودنـد: بـرای سـردار، دفـاع از 
عتبـات عالیـات،  زینبیـه، مرقدهـای صحابه امیرمومنان در شـام 
و در عـراق و بالاخـص مسـجدالاقصی، اصـل مهـم بـود و بـه 
همین علت شـهید هنیّه در مراسـم تشییع سـردار، او را »شـهید 
قدس« نامید.رهبر انقلاب، خصوصیت بسیار مهم دیگر شـهید 
سـلیمانی را تحلیـل مسـئل کشـور بـا دیـدگاه جهـانی و پرهیز از 
نـگاه بسـته و محـدود بـه مسـائل خواندنـد و گفتنـد: او معتقد بود 
کـه هـر حادثـه مهـمّ منطقـه ای و جهـانی در مسـائل کشـور مـا 
نیـز تأثیرگـذار اسـت و بـا ایـن نـگاه و محاسـبه، خطـر را از بیرون 
از مرزهـا تشـخیص می داد و بـرای پیشـگیری و علاج آن اقـدام 

می کرد.
ایشـان، ویژگی هـا و خصوصیـات ممتـاز شـهید سـلیمانی را 
در قالـب »مکتـب سـلیمانی«، قابـل بررسی دانسـتند و افزودند: 
ایـن مکتـب، همـان مکتـب اسلام و قـرآن اسـت کـه شـهید 
سـلیمانی با پایبندی به آن، تبدیل به »شـاخص، مرکز و محور« 

شـد و مـا نیـز اگـر همـان ایمـان و عمـل صالـح را داشـته باشیم، 
می توانیم تبدیل به سلیمانی و مشمول لطف الهی شویم.

حضـرت آیـت الله خامنـه ای در بخش دیگری از سخنانشـان 
بـا اشـاره بـه مقولـه مهـم دفـاع از حـرم کـه خون هـای پـاکی به 
پـای آن ریختـه شـده، گفتنـد: عـده ای از روی »فقـدان فهـم و 
شـناخت و تحلیـل درسـت« از مسـائل، اینگونـه تصـور و بیـان 
می کننـد کـه بـا وقـوع حـوادث اخیـر منطقه، خون هـای ریخته 
شـده در راه دفـاع از حـرم، هـدر رفتـه کـه ایـن تصـور و بیـان آن، 
خطـا و اشـتباهی بـزرگ اسـت؛ چـرا کـه اگـر مبـارزه شـجاعانه 
حـاج قاسـم و مدافعـان حـرم نبـود امروز خبری از اعتاب مقدسـه 

چه زینبیه و چه حتی کربلا و نجف نبود.
ایشـان گفتنـد: در دوره ای، قـدری در سـامرا غفلـت شـد و 
تکفیری هـا بـه کمـک آمریـکا گنبد و ضریح امامان عسـگرییَن 
را ویـران کردنـد و اگـر جـان برکـفیِ جوانـان مؤمـن نبود، سـایر 
اعتاب مقدسـه و قبله های دل مسـلمانان نیز به همان سرنوشـت 
اندوهبـار دچـار می شـد امـا مدافعـان عزیز و سـرافراز حرم جلوی 

دشمن را گرفتند و به او تودهنی زدند.
رهبـر انـقلاب، حقیقـت دفـاع از حـرم را علاوه بـر دفـاع از 
مـکانی مقـدس، دفـاع از صاحـب آن مـکان و مکتـب امامـان 
بزرگـوار خواندنـد و گفتنـد: در فرهنـگ قـرآنی هـر خونی که هر 
جـا در راه حـق و خـدا ریختـه شـود حـتی اگـر پیـروزی حاصـل 
نشـود، هـدر نـمی رود و نـزد پـرورگار با ارزش اسـت؛ همچنانکه 
خـون جنـاب حمـزه در جنـگ احـد و بالاتـر از همه خون حضرت 

سیدالشهداء)ع( در کربلا هدر نرفت.
حضـرت آیـت الله خامنـه ای تأکیـد کردند: البتـه پیروزی هم 
قطـعی اسـت و نبایـد بـه ایـن جولـه و تحرک کنـونی باطل نگاه 
کـرد؛ چـرا کـه اینهـا کـه امروز جـولان می دهنـد روزی زیر پای 

مؤمنین لگدمال خواهند شد.
رهبـر انـقلاب حـوادث سـالهای اخیـر و فعالیت هـای نمایان 
شـهید سـلیمانی و یاران او از جمله حرکت دفاع از حرم را نشـانه 
سـرزندگی، طـراوت و ثمربخـشی شـجره طیبه انـقلاب خواندند 
و گفتنـد: همچنانکـه در دهـه ۶۰، جوانـان بـرای جلـب رضایـت 

والدیـن و رفتـن بـه جبهه هـای جنـگ بـه پـای آنهـا می افتادند، 
در دهـه ۸۰ و ۹۰ نیـز جوانـانی همچـون شـهید حجـجی پـای 
مـادر را بـرای کسـب اجـازه جهـاد می بوسیدنـد کـه اینها نشـان 

می دهد جمهوری اسلامی بعد از ۴۶ سال همچنان زنده است.
ایشـان بـا اشـاره بـه آمـادگی میلیون هـا جـوان ایـرانی برای 
فـدا کـردن جـان خـود در راه دفـاع از اسلام، گفتند: مدافعان حرم 
نشـان دادنـد کـه بـا وجـود سـرمایه گذاری ها و هزینه هـای 
سـنگین بدخواهـان، پرچـم مقاومـت همچنان در اهتزاز اسـت و 
دشـمن نتوانسـته  و نخواهند توانسـت پرچم مقاومت را در لبنان، 

فلسطین، سوریه، عراق و ایران پایین بکشد.
حضـرت آیـت الله خامنـه ای، حفـظ عوامـل اقتـدار را بـرای 
اسـتمرار ایسـتادگی و اقتدار ملی هر کشـوری ضروری دانسـتند 
و گفتنـد: مجموعـه جوانـان مؤمـن و آماده فـداکاری، مهمترین 
عوامـل ثبـات و اقتـدار یـک کشـورند و نبایـد چنین جوانـانی را از 

صحنه خارج کرد.
رهبـر انـقلاب اسلامی افزودنـد: البتـه در کشـور مـا ایـن 
موضـوع تـا حـد زیـادی مـورد توجـه اسـت اما کشـورهای دیگر 
هـم بایـد بـه آن توجـه کننـد؛ چـرا کـه بـا خروج جوانـان مؤمن و 
فداکار از عرصه، وضعیتی مشـابه سـوریه و هرج و مرج و اشـغال 
رژیـم  امریـکا،  همچـون  بیگانـگانی  حملـه  در  آن  خـاک 
صهیونیسـتی و بعضی کشـورهای متعرض دیگر، ایجاد خواهد 

شد.
ایشـان اسـتمرار حضـور اشـغالگران متجـاوز در سـوریه را 
ناممکن دانسـتند و گفتند: سـوریه متعلق به مردم سـوریه اسـت 
و متعرضـان بـه خـاک سـوریه، بـدون تردیـد روزی در مقابـل 
قـدرت جوانـان غیـور سـوری مجبـور بـه عقب نشیـنی خواهنـد 
شـد.رهبر انـقلاب بـا اشـاره بـه سـاخت پی در پی پایگاههـای 
آمریـکایی در سـوریه، گفتنـد: متجـاوز بایـد از خـاک متعلـق بـه 
یـک ملـت خـارج شـود و گرنـه او را اخـراج می کننـد؛ بنابرایـن 
پایگاههـای آمریـکایی هـم حتمـاً در زیـر لگـد جوانـان سـوری 

پایمال خواهد شد.
حضـرت آیـت الله خامنـه ای بـا تأکید بر اینکـه پیروزی نهایی 
از آنِ مؤمنـان اسـت، گفتنـد: لبنـان نمـاد مقاومت اسـت و اگرچه 
زخـم خـورده امـا خـم نشـده و در نهایـت پیـروز خواهـد شـد 
همچنانکـه یمـن نیـز نمـاد مقاومـت اسـت و پیـروز خواهد بود و 
ان شـاءالله دشـمنان متجـاوز و در رأس آنهـا آمریـکای طمّـاع و 
جنایتکار مجبور خواهند شـد دسـت از سـر مردم منطقه بردارند 

و با ذلت از منطقه خارج شوند.
رهبـر انـقلاب همچنیـن در ابتـدای بیانـات خـود، ماه رجب را 
مـاه دعـا، عبـادت و توسـل الی الله خواندنـد و بـا اشـاره بـه ادعیه 
سرشـار از مضامیـن و مفاهیـم بلنـد الـهیِ این مـاه، افزودند: باید 
از فرصـت رجـب بـرای اتصـال دلهـا، جانهـا و نیت هـا بـه دریای 
بی کـران رحمـت الـهی اسـتفاده کـرد و از خداونـد، همـت، توان 

و توفیق بندگی خواست.
در این دیدار، خانواده سـردار سـلیمانی، جمعی از خانواده های 
شـهدای مدافـع حـرم، خانواده شـهدای حادثه تروریسـتی گلزار 
شـهدای کرمان در سـال گذشـته، خانواده شهدای مراسم تشییع 
پیکـر حـاج قاسـم سـلیمانی در سـال ۹۸ و شـماری از خانـواده 

مجروحان و شهدای حوادث اخیر لبنان حضور داشتند.

رهبر انقلاب: در دیدار جمعی از خانواده های شهدای مدافع حرم و مقاومت

پایگاه های آمریکا در سوریه زیر پای جوانان سوری لگدمال خواهد شد

معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه به زودی »قرارداد 
تجارت آزاد« نهایی می شود، گفت: این قرارداد موجب حضور 

جدی تر ایران در صادرات می شود.
به گزارش خبرگزاری مهر، جلسه »شورای عالی صادرات 
غیرنفتی«، امروز در حالی برگزار شد که سه سال و یازده ماه 
از آخرین برگزاری جلسه آن گذشته است، در این جلسه 
معاون اول رئیس جمهور با بیان آنکه توسعه صادرات غیرنفتی 
کشور برای دولت چهاردهم اهمیتی بسیار حیاتی دارد تأکید 
کرد: از توان استانداران استان های مرزی برای صادرات به 

همسایگان استفاده شود.
در این جلسه که صبح امروز )چهارشنبه( با حضور وزرا و 
مقامات ارشد سازمان های فعال در حوزه صادرات برگزار شد، 
محمدرضا عارف با اشاره به اهمیت حیاتی موضوع صادرات 
غیرنفتی برای دولت چهاردهم گفت: با توجه به برقراری 
روابط رسمی با سازوکارهای بین المللی و منطقه ای، اکنون 
وقت آن است که جهش صادرات را به صورت واقعی دنبال 

کنیم.عارف افزود: ما در شانگهای و بریکس و پیمان های 
بین المللی و منطقه ای مهمی حضور فعال داریم که از این 
مسیر، ارتباطات خوبی ایجاد شده است که باعث شده حتی 
کشورهایی که پیش از آن علاقه ای به توسعه روابط نداشتند، 
حالا خودشان برای ارتباط علاقه مند هستند و باید از این 

شرایط به خوبی برای افزایش صادرات استفاده کنیم.
معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه به زودی »قرارداد 
تجارت آزاد« نهایی می شود گفت: این قرارداد، شرایط مناسبی 
را فراهم می کند تا بتوانیم به صورت جدی تر به حوزه صادرات 
بپردازیم و در زمینه تجارت خارجی وضعیت بهتری نسبت 
به گذشته داشته باشیم.در این جلسه همچنین هفت مصوبه 
پیشنهادی برای جهش صادرات مورد بحث و بررسی قرار 
گرفته و اعضای حاضر، پیشنهادهای خود درباره این مصوبه 
و راهکارهای توسعه صادرات در زیرمجموعه خود را بیان 
کردند.در ادامه این جلسه، معاون اول رئیس جمهور با بیان 
اینکه نکات بسیار خوبی در مصوبات پیشنهادی برای جهش 

صادرات ارائه شده است، گفت: با تعیین تکلیف این مصوبات 
پیشنهادی، باید هر چه زودتر وارد بخش عملیاتی شده و در 

واقعیت افزایش صادرات را شاهد باشیم.
معاون اول رئیس جمهور در ادامه سخنان خود با اشاره به 
لزوم ورود جدی به حوزه »صدور خدمات فنی و مهندسی« 
گفت: »صدور خدمات فنی و مهندسی« از عرصه های مهم 
صادراتی کشورماست که مهندسان و متخصصان ایرانی 
سابقه بسیار خوبی هم در این زمینه دارند و باید این زمینه را 

جدی گرفته و به سمت ارتقا و رشد آن برویم.
عارف همچنین در ادامه سخنان خود، احیا مشوق های 
صادراتی به گونه ای که برای صادرکنندگان جذاب باشد را 
مورد تاکید قرار داد و گفت: در مورد اعطای این مشوق ها، 
باید از تجربه های گذشته استفاده کنیم و ببینیم که چه موانعی 

وجود داشت که این مشوق ها با مشکل مواجه شد.
هدف های  تعیین  همچنین  رئیس جمهور  اول  معاون 
صادراتی را از دیگر نکات مهم برای افزایش صادرات برشمرد 

و گفت: »هرچه زودتر باید مشخص کنیم هدف های صادراتی 
و بازارهای هدفمان برای آینده کجاست، آیا به دنبال افزایش 
صادرات در منطقه هستیم یا آنکه بازارهای هدفمان را از 

آسیا تا آفریقا می خواهیم توسعه داده و گسترش بدهیم؟
عارف در ادامه گفت: برای رشد صادرات نیاز داریم تا از 
ظرفیت استانداری ها استفاده کنیم، ما به حدی صادرات به 
همسایگان برایمان مهم بود که در هنگام انتخاب استانداران 
استان های مرزی از آنها خواستیم که با جدیت وارد حوزه 
یا  و  مرزی  بازارچه های  قالب  در  مرزی  روابط  توسعه 

قراردادهای اقتصادی با همسایگان شوند.
معاون اول رئیس جمهور در ادامه گفت: باید به دنبال 
بازرگانی در کشورهای هدف  رایزنان  تقویت و گسترش 
صادراتی باشیم و با همکاری آنها جهش صادراتی که به دنبال 
آن هستیم محقق کنیم و البته در این مسیر باید از همکاری 
و مساعدت بخش خصوصی نهایت استفاده صورت گرفته و 

بخش خصوصی فعال شود.

معاون اول رئیس جمهور: 

»قرارداد تجارت آزاد« موجب حضور جدی تر ایران در صادرات می شود

 معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان اداری و استخدامی 
کشور گفت: ما در حوزه هوشمندسازی نظام اداری نه به لحاظ 
قانونی و نه از نظر زیرساختی با کمبود مواجه نیستیم، بلکه 
نیازمند وفاق بین مجریان این پروژوه با کنترل و نظارت دقیق 

هستیم. 
استخدامی کشور،  و  اداری  از سازمان  ایرنا  گزارش  به 
نشست بررسی کلیات سند نقشه راه هوشمندسازی نظام اداری 
با حضور »علاءالدین رفیع زاده« »سید ستار هاشمی« وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات، معاونان و مدیران مربوطه در 

این سازمان برگزار شد.
رفیع زاده با بیان اینکه توسعه دولت هوشمند در دو دهه 
گذشته با توجه به پیچیدگی ها و مقاومت هایی که وجود داشته 
و دارد، فراز و فرودهای داشته است، گفت: در حال حاضر 
وضعیت به گونه ای است که فرصت برای سرعت دادن به 
روند هوشمندسازی خدمات دولت و افزایش میزان رضایت 

مردم از دریافت خدمات دولتی وجود دارد.
و  کدملی  یکپارچه سازی  پروژه  اینکه  به  اشاره  با  وی 
کدپستی که از دستورات رئیس جمهور است، ناظر بر این سند 
نیست و خارج از سند در حال انجام است، در خصوص سند 
نقشه راه هوشمندسازی نظام اداری گفت: موازی کاری هایی 
در ادوار مختلف در حوزه فناوری اطلاعات اتفاق افتاده است 
نقشه راه  سند  حوزه،  این  در  هماهنگی  منظور  به  که 
حال  در  و  است  شده  تنظیم  اداری  نظام  هوشمندسازی 

نهایی سازی با نظرات تخصصی هستیم.

فناوری  حوزه  در  اینکه  بیان  با  رئیس جمهور  معاون 
اطلاعات قوانین متعدد و راهگشایی وجود دارد گفت: به اعتقاد 
من در حوزه فناوری اطلاعات و اجرای این سندی که تدوین 
شده، نیاز به قانون جدید نیست و حتی شاید لازم باشد برخی 
از قوانین مورد بازنگری قرار بگیرند و برخی از اختیاراتی که 
به صورت پراکنده داده شده، جمع بندی و کاهش پیدا کنند.

رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور بر تمرکز و توجه 
به پروژه های اولویت در دولت چهاردهم تاکید کرد و گفت: 
نظر به اهمیت و اولویتی که پروژه هوشمندسازی نظام اداری 
دارد، لازم است که به سرعت نظرات تخصصی و کارشناسی 
برای تکمیل این سند جمع آوری شود تا در شورای عالی اداری 

به تصویب برسد.
هاشمی: نیازمند یک صدای واحد در حوزه هوشمندسازی 

دولت هستیم
سید ستار هاشمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات هم 
با تاکید بر لزوم هوشمندسازی خدمات دولت به مردم، گفت: 
رویکرد ما در دوره جدید بر تعامل حداکثری است و اعتقاد 
داریم که هر جا تقابل وجود داشته، منجر به ایجاد حواشی و 

کاهش سرعت انجام کار شده است.
وی با بیان اینکه دستگاه های اجرایی از منابع انسانی لازم 
در حوزه فناوری اطلاعات و زیرساخت های کافی بهره مند 
هستند، گفت: این دغدغه  جدی است که چرا با تمام قوانین 
و اسناد فاخری که تهیه شده، باز هم کار دولت الکترونیک 

به جایی که باید، نرسیده  است. در این زمینه اعتقاد دارم که 
لازم است دستگاه های اجرایی دیگری به عنوان ذینفعان این 

پروژه تعریف شوند.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات بر ضرورت سنجش 
میزان دقت در داده ها موجود در دستگاه های اجرایی و میزان 
تناسب آن ها با نیازهای دولت الکترونیک تاکید کرد و گفت: 
به نظر می رسد که ما در حال حاضر نیازمند این هستیم که 
میزان بلوغ داده ها را داشته باشیم و در برخی موارد برای به 
بلوغ رساندن داده هایی که در دستگاه های اجرایی هست، 

تلاش کنیم.
از  جلوگیری  و  رویه  وحدت  ایجاد  بر  تاکید  با  هاشمی 
دولت  موضوع  با  به  مرتبط  کارگروه های  در  موازی کاری 
هوشمند، گفت: موازی کاری و تشکیل کارگروه های متفاوت 
هم منجر به صرف انرژی اضافی خواهد شد و هم اعتبار 
اقدامات و اجرائیات کارگروه ها را دچار خدشه خواهد کرد؛ 

نیازمند یک صدای واحد در این زمینه هستیم.
وی با بیان اینکه ۲۰ پروژه پیشران و دارای اولویت، از 
انرژی تا مالیات، در دولت چهاردهم شناسایی و تعریف شده 
است، گفت: نیازمند بازنگری و تمرکز بر این پروژه ها هستیم 
تا به کمک بخش خصوصی بتوانیم برای تسریع در فرایندهای 

الکترونیکی و هوشمند این بخش ها همکاری کنیم.
با  که  پروژه هایی  به  است  اینکه لازم  بیان  با  هاشمی 
ناترازی ها و اقتصاد در ارتباط است، اولویت داده شود، گفت: 
باید چند سکو برای ارائه خدمت فاخر در کشور ایجاد شود. ما 

می توانیم با امکانات فناورانه در حوزه ارائه خدمات به مردم، 
را کاهش  انرژی  ناترازی  به ویژه  ناترازی ها،  این  از  برخی 

دهیم.
امیدمقدمی: بودجه در حوزه فناوری اطلاعات بر اساس 

سند هوشمندسازی نظام اداری تخصیص داده شود
و  الکترونیک  حکمرانی  معاون  امیدمقدمی  پژمان 
هوشمندسازی دولت نیز با تصریح اینکه اقدامات پراکنده 
دستگاه ها در استفاده دستیارهای هوش مصنوعی و راه اندازی 
سامانه های متعدد نشان از عدم نقشه راه در این حوزه است، 
از تدوین سند نقشه راه هوشمندسازی نظام  گفت: ما قبل 
اداری، با آسیب شناسی سند قبلی که در حوزه دولت الکترونیک 

بوده، سند جدید را تدوین کردیم.
وی با اشاره به اینکه بازیگران اصلی در هوشمندسازی 
وزارت  کشور،  استخدامی  و  اداری  سازمان  اداری،  نظام 
ارتباطات و فناری اطلاعات و سازمان برنامه و بودجه کشور 
هستند، گفت: لازم است که سازمان برنامه و بودجه کشور 
در خصوص تخصیص منابع مالی به دستگاه ها برای اقدامات 
در حوزه فناوری اطلاعات، بر اساس چارچوب های سند و 

نیازهای واقعی اقدام کند.
امیدمقدمی افزود: مطالعات گذشته نشان می دهد که هر 
گاه همکاری ها و روابط بین سازمان اداری و استخدامی کشور 
با وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات در بهترین وضعیت 
خود بوده، در حد قابل قبولی توسعه دولت الکترونیک اتفاق 

افتاده است.

رفیع زاده: 

اجرای سند نقشه راه هوشمندسازی نظام اداری نیازمند قانون نیست

اخبار

شهرک های صنعتی در مضیقه؛ 
مالیات به کمک صنعت رفت

تأمین زیرساخت های شهرک های صنعتی از مهم ترین اولویت ها برای کمک 
به شکل گیری چرخه تولید است که در این راستا تاکنون تامین مالی ۴۰ 

کلان پروژه زیرساختی شهرک ها با کمک مالیات انجام شده است.
به گزارش خبرنگار مهر، یکی از مشکلاتی که صنایع کشور سالانه با ورود 
به فصل گرما با آن مواجه می شوند، موضوع قطعی برق بدون برنامه و تعطیل 
شدن های گاه و بی گاه به دلیل خاموش شدن ماشین آلات و خطوط تولید است. 
مسأله ای که منجر به ورود خسارات زیادی به صنایع به ویژه صنایع کوچک از 
جمله آسیب دیدن دستگاه های صنعتی، استهلاک دستگاه های خط تولید، از 

دست رفتن یک روز کامل کاری و آماده نشدن سفارشات شده است.
بنابراین تأمین زیرساخت های شهرک های صنعتی از مهم ترین اولویت ها و 
ضرورت ها برای کمک به شکل گیری چرخه تولید است؛ این موضوع هم شامل 
زیرساخت های بخش انرژی اعم از برق و گاز و آب و... می شود و هم ضرورت های 
حوزه آسفالت، محوطه سازی و دیگر خدمات موردنیاز در شهرک های صنعتی.

در این رابطه زهرا فلاحی کارشناس انرژی در گفتگو با خبرنگار مهر در مورد 
اهمیت توسعه زیرساختی شهرک های صنعتی گفت: یکی از موضوعات بسیار 
مهم در رشد اقتصادی کشور، تزریق صحیح منابع محدود کشور به سمت توسعه 
زیرساخت های انرژی است. در این بین، توسعه زیرساختی شهرک های صنعتی 
با توجه به اهمیت آن در تحقق اشتغال آفرینی و رشد تولیدات صنعتی موضوع 

بسیار مهمی است.
وی با اشاره به تأمین منابع جدید برای تکمیل رساندن گاز و برق به شهرک های 
صنعتی کشور از طریق مالیات پرداختی مودیان و انتخاب خود آن ها گفت: یکی 
از اقدامات راهبردی صورت گرفته در بخش توسعه زیرساختی انرژی کشور در 
بخش شهرک های صنعتی، اقدام صورت پذیرفته توسط مودیان مالیاتی بوده 
است که در راستای طرح جدید نظام مالیاتی در ایجاد راهکار مشارکتی جدید 
برای مودیان مالیاتی در زمینه تعیین نحوه مصرف مالیات پرداختی خود، موجب 
شده است که مودیان مالیاتی با مالیات خود، منابع جدیدی را برای توسعه 
زیرساخت های برقی بخش مولد و شهرک های صنعتی کشور فراهم کنند و 

تأمین مالی در این بخش انجام پذیرد.
این کارشناس انرژی در ادامه با اشاره به تحقق مشارکت مردم در توسعه 
کشور از مسیر مالیات با انتخاب خود مودیان اظهار نظر کرد: تأمین مالی با تکیه 
بر مالیات پرداختی مودیان به سمت تکمیل پروژه های برق رسانی به شهرک های 
صنعتی یکی از رویکردهای مهم در هدایت منابع بودجه و آگاهی بخشی به مردم 
است که نه تنها موجب تقویت توسعه زیرساختی کشور و رشد اقتصادی حاصل 
از برق رسانی و تولید محصولات در شهرک های صنعتی خواهد شد؛ بلکه در 
زمینه تحقق مشارکت مردم در توسعه کشور از مسیر مالیات نیز با انتخاب و 

اعمال نظر خود مودیان مالیاتی فراهم شده است.
فلاحی افزود: رویکردهای مرتبط با حل ناترازی انرژی در سطح بخش 
خانگی نیز یکی از مهم ترین پروژه هایی است که در سال آتی با کمک طرح 
جدید مالیاتی دولت در زمینه مشارکت دادن مردم در فرآیند تخصیص مالیات 
و نحوه مصرف مالیات پرداختی خود به کار گرفته خواهد شد تا با تکیه بر مالیات 
پرداختی مردم، ناترازی انرژی نیز اصلاح شود و در این زمینه مردم قطعاً تأمین 
مالی حل ناترازی انرژی در بخش خانگی و صنعتی را در صدر اولویت های خود 

قرار خواهند داد.
این کارشناس انرژی به تحقق تأمین مالی ۴۰ پروژه کلان مرتبط با توسعه 
زیرساخت و تجهیز شهرک های صنعتی اظهار نظر کرد: نکته بسیار مهم در 
زمینه عملکرد مودیان مالیاتی در طرح نظام مالیاتی در راستای مشارکت مردمی 
در تعیین محل مصرف مالیات خود یا همان طرح نشان دار کردن مالیات ها بوده 
است که توجه ویژه ای به توسعه زیرساختی شهرک های صنعتی داشتند. ۴۰ 
پروژه کلان مرتبط با توسعه زیرساخت و تجهیز شهرک های صنعتی نظیر 
آبرسانی، برق رسانی، گازرسانی و افزایش ظرفیت انرژی در شهرک های صنعتی 

همه توسط مودیان مالیاتی تأمین مالی شده است.
فلاحی گفت: در بین پروژه های مختلف تأمین مالی شده، مهم ترین موضوع 
که این روزها نیز صنعت درگیر آن است؛ اصلاح وضعیت برق شهرک های 
صنعتی بوده است که لازم است در سال آتی در زمینه توسعه نیروگاه های 
خورشیدی و همچنین حمایت از خودتامینی برق صنایع گام های مهمی در این 
زمینه برداشته شود و مودیان مالیاتی نیز با همین رویکرد حمایتی خود، بیشتر 
از پیش در زمینه تأمین مالی مالیاتی توسعه زیرساخت های شهرک های صنعتی 

گام بردارند.

قابلیت واردات رسمی آیفون برای 
بازرگانان فراهم شد

بالاخره پس از گذشت قریب به دو ماه از مصوبه آزادسازی واردات آیفون 
به کشور و بلاتکلیفی رویه واردات، شناسه ثبت آیفون در سامانه جامع تجارت 
تعریف شد و طبق آنچه که انجمن تلفن همراه ایران اعلام کرد، تنظیمات لازم 

در سامانه جامع تجارت امروز )چهارشنبه 1۲ دی ماه( نهایی خواهد شد.
به گزارش ایسنا، اوایل آبان ماه سال جاری بود که پس از وقفه ای حدوداً سه 
سال در واردات  گوشی های آیفون به کشور، موضوع آزادسازی و رفع ممنوعیت 
آن بصورت جدی مطرح شد؛ پس از آن، هفدهم آبان ماه، سرپرست گمرک 
ایران از ابلاغ مصوبه هیات وزیران در رابطه با رفع ممنوعیت واردات هر نوع 
تلفن همراه هوشمند با نشان تجاری اپل خبر داد.فرود عسگری - رئیس کل 
گمرک ایران - در این رابطه خاطرنشان کرد: بر اساس مفاد این مصوبه، واردات 
هر نوع تلفن همراه هوشمند با نشان تجاری اپل مجاز خواهد بود و گمرکات 
کشور نیز  ملزم به انجام تشریفات گمرکی و ترخیص این مدل گوشی های تلفن 
همراه هستند.از آن زمان اما تا شب گذشته )سه شنبه( که بیش از یک ماه و نیم 
می گذرد، بحث واردات به صورت تجاری و دستورالعمل های اجرایی آن بلاتکلیف 
بود.این در حالی بود که پس از ابلاغ مصوبه آزادسازی واردات آیفون ها تاکنون، 
هرچه گوشی آیفونی وارد کشور شده است، یا از طریق مسافری و رجیستری از 
طریق پاسپورت به ثبت رسیده یا همچون روال سال های ممنوعیت واردات، 
بصورت قاچاق می شد؛ در حقیقت این رویه  ناپایدار، تاثیرات منفی گسترده ای 
بر بازار، مصرف کننده و حتی دولت از بابت تداوم روند قاچاق داشت.چند روز 
پیش اما، رئیس سازمان توسعه تجارت، در پاسخ به پیگیری این خبرگزاری در 
خصوص موضوع تعیین تکلیفِ تعریف کد شناسه آیفون در سامانه جامع تجارت 
که پیش زمینه از سرگیری واردات آیفون ها به کشور با رویه تجاری است اعلام 
کرد که کارهای نهایی در حال انجام است و به زودی دستورالعمل واردات ابلاغ 
می شود.در نهایت اما شب گذشته، عبدالمهدی اسدی- رئیس انجمن تلفن 
همراه، تبلت و لوازم جانبی ایران- از نهایی شدن شناسه برند آیفون در سامانه 
جامع تجارت )در پی اعلام و تاکید دفتر تخصصی برق و الکترونیک و موبایل 
وزارت صنعت، معدن و تجارت( خبر داد و اعلام کرد: بر اساس تصمیمات 
اتخاذشده، 3۰ درصد از ظرفیت واردات هر بازرگان به کالاهای بالای ۶۰۰ 

دلار، از جمله آیفون، اختصاص خواهد یافت.
بر اساس اطلاعاتی که روابط عمومی انجمن مذکور در اختیار ایسنا، قرار 
داده است، تنظیمات لازم جهت ثبت شناسه آیفون در سامانه جامع تجارت امروز 

)چهارشنبه( نهایی خواهد شد.
با تعریف کد شناسه واردات این کالاها در سامانه جامع تجارت، عملًا فرآیند 
واردات آیفون و ثبت سفارش به صورت تجاری توسط واردکنندگان آغاز خواهد 

شد و کار وارد مراحل اجرایی خواهد شد.
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 صنعت فولاد کشور در سال های اخیر در حال تجربه شرایطی 
خاصی از جمله ناترازی حوزه انرژی است که می تواند جایگاه بین المللی 
کشور در بین تولیدکنندگان برتر فولاد جهان و سبد محصولات 
کارخانجات تولیدی را تحت تاثیر قرار دهد که همین امر سبب افزایش 
قیمت نهایی محصولات و کاهش حاشیه سود شرکتها خواهد شد.

این شرایط در حالی است که یکی از معیارهای توسعه یافتگی 
کشورها، میزان تولید و مصرف فولاد است که در میزان تولید ناخالص 
داخلی کشور و اشتغالزایی در سال های گذشته نقش مهمی داشته 
است. توسعه زیرساختها و زیربخش ها در صنعت فولاد به عنوان یک 
صنعت مادر، که محصولات واسطه ای بسیاری از صنایع را به خود 

وابسته می بیند یک راهبرد استراتژیک در صنعت کشور است.
برخی واحدهای فولادسازی با درک شرایط موجود اقدامات قابل 
توجهی را در دستور کار قرار دادند و در این مسیر با بهره گیری از 
حداکثر ظرفیتها گام مهمی در جهت تقویت سنگر تولید برداشته اند

فولاد سنگان یکی از شرکت های است که در سال های گذشته 
با انجام کار تحقیقاتی گسترده و پیاده سازی طرحهای توسعه ای 
گام های مهمی در جهت کاهش مصرف برق، گاز، آب و بازگردانی 
آب به چرخه تولید برداشته است که این امر جدا از بهینه سازی مصرف 
انرژی در این واحد تولیدی، کیفیت بهره وری و استاندارد محصولات 
را در این واحد تولیدی به شکل قابل توجهی ارتقا داده است که این 
مسئله را باید در تدابیر مدیریتی و درک درست نیاز واحدهای تولیدی 

ارزیابی کرد.
گزارش عملکرد واحد انرژی و سیالات فولاد سنگان نشان 
می دهد که این واحد تولیدی توانسته با اجرای ۷ طرح عملیاتی کاهش 
محسوسی را در کاهش مصرف برق در دو بخش کنسانتره و گندله 
رقم بزند بطوریکه مصرف ویژه برق در واحد کنسانتره فولاد سنگان 
از ۴۴۰ کیلووات ساعت بر تن در سال 13۹۹ به ۶1 کیلووات در ۸ 
ماهه 1۴۰3 کاهش پیدا کرده است و در واحد  گندله سازی نیز مصرف 
برق از 3۸.1۷ کیلووات ساعت بر تن در سال ۹۹ به ۲۹.۸ کیلووات 

ساعت بر تن در پایان آبان ماه تنزل پیدا کرد.
اهم اقدامات صورت گرفته در فولاد سنگان در جهت کاهش 

مصرف برق؛
1- ثبت و پایش مصارف به صورت شیفتی در جهت بهینه سازی 

مصارف انرژی
۲- انجام اصلاحات مداری جهت تامین برق پایدار مورد نیاز 

تولید و کاهش توقفات
3- برق رسانی به نواحی حساس از دو منبع مستقل

۴- خرید برق از نیروگاه جهت عدم توقف تولید در پیک بار 
تابستان

۵- همکاری جهت اجرای پروژه های توسعه شبکه ۲۰ کیلوولت، 
DCS پروژه رفع پانچ شبکه 33 کیلوولت و پروژه اجرای

 ۶- پیگیری جهت در مدار آوردن ترانس ۲ پست ۴۰۰ نشتیفان
۷- اختصاص انشعابات)آب و برق( جهت پروژه های در حال 

ساخت و صدور قبوض
مصرف بهینه  آب در صنعت فولاد سبب کاهش هزینه ها و کمک 
به بهبود شرایط محیط زیست و منابع طبیعی در کشور می شود. یکی 
از اتفاقات بسیار مهم در صنعت فولاد در چند سال اخیر مصرف بهینه 
آب در صنعت فولاد بوده است که فولاد سنگان با اتکاء به دانش 
مهندسان داخلی توانست، تا میزان آب مصرفی خود را در دو بخش 
گندله و کنسانتره نسبت به سال های گذشته با کاهشی محسوس 
همراه کند و این مهم در فضایی رخ می دهد که هزینه های مطالعاتی 
و عملیاتی در واحدهای تولیدی در یکی دو سال اخیر با توجه به 
نوسانات قابل توجه قیمتی افرایش داشته است. با این حال فولاد 
سنگان با اجرای ۷ طرح مهم در این بخش همگام با درک صحیح 
از شرایط موجود میزان آب مصرفی خود در خطوط تولید را به شدت 

کاهش داد.
این واحد تولیدی توانست، میزان آب مصرفی خود در بخش 
 گندله سازی را از 1۶۰ لیتر بر تن در سال ۹۹ به ۴۴.۶ لیتر بر تن در ۸ 
ماهه سال جاری کاهش دهد و در بخش کنسانتره نیز شاهد کاهش 

آب مصرفی فولاد از 1۰۹۰ لیتر بر تن در سال ۹۹ به 3۹1.۷ لیتر بر 
تن از ابتدای سال جاری تا پایان آبان ماه هستیم.

بخشی از اقدامات صورت گرفته در جهت مدیریت و کاهش 
مصرف آب در فولاد سنگان؛

1- تکمیل و راه اندازی سیستم ثبت پایش مصارف به صورت 
شیفتی

۲- اقدامات لازم جهت راه اندازی تصفیه خانه فاز ۲
3- ریکاوری و بازگردانی آب به چرخه تولید

۴- تامین آب مورد نیاز جهت تولید
۵- همکاری جهت اجرای پروژه اتوماسیون آب

۶- ایجاد ماژول گزارشات جامع انرژی و سیالات
با توجه به اهمیت بازگردانی آب به چرخه تولید در صنایع که اثرات 
محیط زیستی قابل توجهی به همراه دارد در فولاد سنگان پروژه ای 
در راستای بهینه سازی مصرف انرژی و آب با هدف بازگردانی آب 
موجود در سد باطله و تیکنر واحد کنسانتره سازی به چرخه تولید 
تعریف و مورد بررسی قرار گرفت. به موجب این پروژه آبی که در سد 
باطله واقع در بیرون از سایت وجود داشت با استفاده از امکانات موجود 
و کمترین هزینه ) وصل انشعاب به خط لجن کارخانه کنسانتره تا به 
صورت رفت و برگشت مورد استفاده قرار گیرد( مجدد به چرخه تولید 

بازگردانده شد.
بررسی ها نشان می دهد که صنایع فولادسازی کمتر از ۵ درصد 
گاز تولیدی کشور را مصرف می کنند و کاهش مصرف گاز در واحدهای 

صنعتی مستلزم حرکت به سمت سرمایه گذاری در بخش ال.ان.جی 
است. اتخاذ روشهای بهینه سازی و کاهش مصرف گاز همواره در 
دستور کار فولادسازن قرار داشته و به همین روی فولاد سنگان 
توانسته است با اجرایی کردن برخی طرحها، میزان گاز مصرفی خود 

در مسیر کاهشی قرار دهد.
فولاد سنگان در جهت کاهش مصرف گاز ۷ طرح را به مرحله 
اجرا درآورد که نتیجه آن را باید در میزان گاز مصرفی در  گندله سازی 

این واحد تولیدی مشاهد کرد.
1- تکمیل و راه اندازی سیستم ثبت پایش مصارف به صورت 

شیفتی
 ،RO ۲- گسترش شبکه گازرسانی ) رستوران جدید ، واحد

پکیج آتش نشانی و …(
3- کالیبراسیون کلیه تجهیزات ابزار دقیق ایستگاه های گاز)به 

همراه گواهی استاندارد زیر نظر شرکت گاز(
 ۵- همکاری جهت اجرای پروژه اتوماسیون گاز

۶- مشارکت در طرح پویش 1۰ درصدی کاهش مصرف گاز
۷- همکاری در طرح ذخیره سازی گاز

از دیگر نتایج و اقدامات فولاد سنگان را باید استقرار نظام مدیریت 
انرژی ایزو ۵۰۰۰1 دانست. ایزو ۵۰۰۰1 یک استاندارد بین المللی 
جدید برای یک سیستم مدیریت انرژی )EnMS( است. این 
استاندارد چهارچوبی را برای ایجاد مدیریت انرژی برای سازمانهایی 
که می خواهند بهره وری انرژی خود را بصورت منطقی بهبود دهند 

فراهم می کند.
فولاد سنگان به همین منظور اقدامات ذیل را اجرایی کرد؛

1-شناسایی مصرف بارز انرژی الکتریکی در کارخانه گندله و 
کنسانتره

۲-تهیه نقشه جدید وضعیت برق رسانی سایت فولاد سنگان
3-تهیه لیست کالاها و خدمات مرتبط با خرید در کارخانه گندله 

و کنسانتره
۴-بررسی الزامات و استاندارهای مصرف انرژی

۵-بررسی معیارهای کنترل عملیات در کارخانه گندله و کنسانتره
۶-بررسی عوامل موثر بر مصرف انرژی در کارخانه گندله و 

کنسانتره
۷-تهیه نمودارهای مصارف ویژه، مصارف مطلق آب، برق و گاز 

و تولید محصول گندله و کنسانتره در سال های اخیر
گفتنی است فولاد سنگان در سال 1۴۰۲ موفق به دریافت گواهی 

بازرسی استاندارد و اخذ تقدیرنامه جایزه ملی مدیریت انرژی شد.

درخشش فولاد سنگان در طرحهای توسعه ای و بهینه سازی مصرف انرژی با وجود محدودیت ها

 بیست و دومین نمایشگاه بین المللی محیط زیست با شعار 
"مشارکت همگانی، اقتصاد سبز، آینده پایدار" در تهران برگزار شد و 
شرکت فولاد کاوه جنوب کیش با حضور فعال خود در پاویون ویژه 

صنایع استان هرمزگان و ارائه نوآوری های زیست محیطی، موفق به 
دریافت لوح تقدیر ویژه ای به پاس تلاش های مستمر و مؤثر خود در 
حفاظت از محیط زیست شد. به گزارش روابط عمومی شرکت فولاد 
کاوه جنوب کیش، در حاشیه نمایشگاه محیط زیست مجتمع عظیم 
فولاد کاوه جنوب کیش با ارائه دستاوردهای متنوع زیست محیطی و 
مشارکت فعال در برنامه های نمایشگاه، مورد توجه بازدیدکنندگان 
قرارگرفت. این شرکت با ارائه نوآوری های زیست محیطی و بهره گیری 
از فناوری های پیشرفته، توانست نقش موثری در ترویج اقتصاد سبز 
و حفاظت از محیط زیست ایفا کند.به پاس این تلاش ها و تعهد به 
حفاظت از محیط زیست، لوح تقدیر ویژه ای از سوی مدیرکل حفاظت 
از محیط زیست استان هرمزگان به شرکت فولاد کاوه جنوب کیش 
اهدا گردید. این تقدیرنامه نشانی از قدردانی از تلاش های مستمر و 
مؤثر مجتمع عظیم فولاد کاوه جنوب کیش در راستای حفاظت از 
محیط زیست و ترویج اقتصاد سبز است.شرکت فولاد کاوه جنوب 
کیش با حضور فعال خود در این نمایشگاه، نشان داد که علاوه بر 
تعهد به تولید و خلق ارزش، حفظ محیط زیست و ارتقای کیفیت 
زندگی نیز از اولویت های اصلی مجموعه مدیریت SKS به شمار 
می رود. از این رو با تأکید بر مشارکت همگانی و استفاده از فناوری های 

نوین، به دنبال ایجاد آینده ای پایدار و بهتر برای همگان است.

 با انجام نخسـتین مرحله آتشـباری در معدن طلای 
خونیـک، عملیـات بهـره بـرداری و اسـتخراج مـاده 

معدنی در این معدن آغاز شـد.
بـه گـزارش روابـط عمـومی مجتمع معدنی خراسـان 
جنـوبی، اولیـن مرحلـه آتشـباری معـدن طلای خونیک 
طی مراسـمی بـا حضـور نماینـدگانی از سـوی شـرکت 

توسـعه صنایـع و معـادن غدیـر بـه عنـوان سـرمایه گذار 
ایـن معـدن و همچنیـن نماینـدگانی از سـوی مجتمـع 
انجـام شـد.معدن طلای خونیـک دومیـن معدن طلای 
متعلـق بـه شـرکت تهیـه و تولیـد مـواد معـدنی ایران در 
اسـتان اسـت کـه عملیـات اسـتخراج و فـرآوری پـس از 
برگـزاری مزایـده عمـومی بـه شـرکت توسـعه صنایع و 

معادن غدیر واگذار شـده اسـت.
 بنـا بـر ایـن گـزارش، ظرفیت قطعی شناسـایی شـده 
ایـن معـدن بـر اسـاس پروانـه بهـره بـرداری بالـغ بـر 
۵۰۸ هـزار تـن بـوده و سـالانه ۵۰ هـزار تـن کانسـنگ 
طلا از ایـن معـدن اسـتخراج و وارد چرخـه فـرآوری 
خواهـد شـد کـه بـا انجـام عملیـات اکتشـافات تکمیلی 
ذخیـره افزایـش یافتـه و در دسـتور کار اصلاح پروانـه 

جهت تثبیت ذخیره افزایش یافته اسـت.
 گفتـنی اسـت؛ عملیـات احـداث واحـد فـرآوری این 
معـدن بـا ظرفیـت تولیـد ۴۰۰ کیلوگـرم شـمش طلا در 
بهمـن مـاه سـال گذشـته آغـاز کـه بـا بهـره بـرداری از 
ایـن طـرح زمینـه اشـتغال ۲۵۰ نفـر به صورت مسـتقیم 

فراهم خواهد شـد.

 مدیرعامل شرکت فولاد اکسین خوزستان در نشستی با حضور 
جمعی از مدیران خط تولید به بررسی راهکارهایی برای تسریع حل 

مشکلات خط تولید شرکت پرداخت.
علی محمدی مدیرعامل شرکت فولاد اکسین خوزستان صبح 
امروز 1۲ دی ماه ضمن بازدید از خط تولید شرکت، در نشست بهره 
برداری با محوریت بررسی تسریع در حل مشکلات خط تولید حاضر 

شد.
وی در این نشست با تاکید تسریع در حل مشکلات خط تولید 
شرکت فولاد اکسین خوزستان گفت: باید قدردان فرصت ها باشیم 
تا بتوانیم با عملکردی مثبت زمینه ساز رشد و جهش تولید شویم و 

به اقتصاد کشور کمک کنیم.
محمدی با اشاره به چالش های صنایع در خصوص ناترازی انرژی 
در کشور عنوان کرد: باید در برابر این ناترازی های موجود بهترین 

برنامه ریزی ها را انجام دهیم تا بتوانیم بدون وارد شدن هیچ خدشه ای 
به تولید مسیر پیشبرد اهداف تعیین شده در شرکت فولاد اکسین 

خوزستان را طی کنیم.
وی همچنین با تاکید بر حفظ روحیه جهادی میان کارکنان شرکت 
باید  تحریمی  شرایط  در  کرد:  تصریح  خوزستان  اکسین  فولاد 
راهکارهایی را عملیاتی و اجرایی کنیم که تحریم ها بی اثر شوند و 
در این سه ماه پایانی سال به رکوردهای جدید در تولید دست پیدا 

کنیم.
مدیرعامل شرکت فولاد اکسین خوزستان در پایان خاطرنشان 
کرد: در این سالیان فولاد مردان اکسینی با همت و تلاش یکپارچه 
تاکنون توانسته اند در سنگر مقابله با تحریم ها عملکردی شایسته 
داشته باشند و روند خودکفایی در این مسیر بسیار قابل قبول بوده 

است.

تقدیر از شرکت فولاد کاوه جنوب 
کیش در نمایشگاه محیط زیست

عملیات بهره برداری از معدن طلای 
خونیک آغاز شد

در نشست بهره برداری شرکت فولاد اکسین خوزستان مطرح شد؛

برنامه ریزی برای گذر از چالش  ناترازی انرژی در شرکت فولاداکسین خوزستان

اخبار

 انتصاب دو معاون و یک مدیر 
در چادرملو

در جلسه ای با حضور معاونان و مدیران شرکت معدنی و صنعتی چادرملو و مدیران 
عامل شرکت های تابعه، معاون بازرگانی، معاون امور معدنی و فراوری و مدیر 

روابط عمومی جدید این شرکت معرفی شدند.
به گزارش روابط عمومی چادرملو، در این جلسه فرید دهقانی مدیرعامل شرکت 
معدنی و صنعتی چادرملو ضمن تقدیر و تکریم از خدمات آقایان سعید نادری، محمد 
داودی و حسین طالبی در طول تصدی مسئولیت در این شرکت، آقایان علی نصیری 
به عنوان سرپرست معاونت بازرگانی، عبدالله کمالی اردکانی به عنوان معاون امور 
معادن و فراوری )مدیر مجتمع معدنی( و محمد رضایی را به عنوان سرپرست مدیریت 

روابط عمومی و امور اجتماعی شرکت معرفی کرد.
 مدیرعامل چادرملو با قدردانی از همکاران افزود: باید در سنگر معدن و صنایع 
معدنی برای ایران عزیز و توسعه کشور و همچنین رفاه جامعه بیش از پیش تلاش 
کنیم، این در حالی است که در شرایط بسیار حساس جامعه مسئولیت ما نیز سنگین تر 

خواهد بود.
 دهقانی گفت: ما در مقابل تک تک سهام داران و ذی نفعان مسئولیم و امیدوارم 

با تلاش و همت همکاران در مجموعه بزرگ چادرملو سربلند باشیم.

وکالتی کردن حساب ها برای ثبت نام 
 خودروهای وارداتی
 تا ۱۷ دی ادامه دارد

مدیر طرح واردات خودروی وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: دور جدید ثبت 
نام خودروهای وارداتی با وکالتی کردن حساب های بانکی شروع شده است و تا روز 

دوشنبه )1۷ دی ماه( ادامه دارد.
»مهدی ضیغمی« امروز )چهارشنبه( در گفت و گو با خبرنگار اقتصادی ایرنا اظهار 
داشت: متقاضیان ثبت نام خودروهای وارداتی تا دوشنبه )1۷ دی ماه( فرصت دارند 
نسبت به بلوکه کردن ۵۰۰ میلیون تومان نزد یکی از بانک های عامل اقدام کنند.

وی بیان داشت: پس از بلوکه کردن حساب ها، مرحله ثبت نام خودروها آغاز می 
شود.مدیر طرح واردات خودروی وزارت صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: ثبت نامه 

خودروهای وارداتی نیز تا پایان هفته آینده ادامه فرصت دارد.
وی خاطرنشان کرد: نحوه ثبت نام و انتخاب خودروها به زودی از طریق سامانه 
https://saleauto.ir/ آدرس  به  وارداتی  خودروهای  تخصیص 
announcement اعلام می شود.اکنون این سامانه در حال به روز رسانی 

است.

سود بازرگانی ۱۴۰۴ تا پایان بهمن ابلاغ 
شود

رئیـس اتـاق بـازرگانی ایـران در نامـه ای بـه وزیـر صمت، خواسـتار اقدام عاجل 
برای تعیین و ابلاغ سود بازرگانی سال آتی تا پایان بهمن ماه سال جاری شد.

بـه گـزارش خبرگـزاری مهـر، مطابـق مـاده چهـار قانـون مقررات صـادرات و 
واردات، وزارت صنعت، معدن و تجارت موظف است تغییرات کلی در آئین نامه های 
اجـرایی ایـن قانـون و جـداول ضمیمـه آن را پیـش از پایـان هـر سـال بـرای سـال 
بعـد تهیـه کـرده و پـس از اخـذ نظـر دسـتگاه های مرتبـط و اتـاق بـازرگانی، بـه 
تصویـب هیئـت وزیـران رسـانده و منتشـر کنـد. همچنین، طبـق آئین نامه اجرایی 
مـاده ۲۴ قانـون بهبـود مسـتمر محیـط کسـب وکار، مقررات مرتبط بـا تجارت باید 
حداقـل یـک مـاه پیـش از اجـرا منتشـر شـوند.در همیـن راسـتا، صمد حسـن زاده، 
رئیـس اتـاق بـازرگانی، صنایـع، معـادن و کشـاورزی ایـران در نامـه ای بـه وزیـر 
صنعت، معدن و تجارت، خواسـتار اقدام عاجل برای تعیین و ابلاغ سـود بازرگانی 
سـال آتی تـا پایـان بهمـن مـاه سـال جاری شـد. او در این نامه، بـه ضرورت رعایت 
الزامـات قانـونی و تأثیـر مثبـت ایـن اقـدام در پیش بینی پذیـری و امنیـت اقتصادی 
کشـور تأکیـد کـرد و یـادآور شـد کـه صـدور بخشـنامه های خلق السـاعه و عـدم 
اجـرای مناسـب ایـن قوانیـن، خسـارات جبران ناپذیـری را بـر فعـالان اقتصـادی 
تحمیـل کـرده اسـت.فعالان بخـش خصـوصی و تعـاونی معتقدنـد که صـدور این 
دسـت از بخشـنامه های فـوری و لحظـه ای و عـدم اجـرای مناسـب ایـن قوانیـن، 
خسـارات زیـادی را بـه آن هـا وارد کـرده اسـت. آن هـا بـر ایـن باورنـد کـه تعییـن و 
ابلاغ به موقع سـود بازرگانی سـال آتی می تواند تأثیر مثبتی بر کاهش ریسـک های 
اقتصادی، افزایش پیش بینی پذیری در تجارت و تقویت سـرمایه گذاری در کشـور 
داشـته باشـد.این درخواسـت نه تنها پاسـخی به دغدغه های بخش خصوصی و 
تعـاونی اسـت، بلکـه فرصـتی بـرای دولت اسـت تا با رعایت الزامـات قانونی، نقش 
مؤثـری در بهبـود محیـط کسـب وکار و ارتقـای امنیـت اقتصـادی ایفـا کند. اجرای 
دقیق این قوانین می تواند ایران را در مسیر توسـعه اقتصادی پایدار و رقابت پذیری 

در تجارت بین المللی قرار دهد.

را  شنی  مصالح  تخلیه  و  حمل  خرید،  دارد  نظر  در  رویان  شهرداري 
واجدالشرایط  اشخاص  به  پیمان  صورت  به  مناقصه  اسناد  با  مطابق 
واگذار نماید. متقاضیان میتوانند جهت دریافت اسناد مناقصه به سامانه 
به  مربوط  اسناد  و  مراجعه  ستاد(  دولت)سامانه  الکترونیکی  تدارکات 

مناقصه را دریافت نمایند.
1-مدت اجرا : حداکثر سه ماه .

2-محل تأمین اعتبار : از محل اعتبارات منابع داخلی شهرداري. 
3-برآورد اولیه : 37/000/000/000 ریال

4-مبلغ تضمین شرکت در مناقصه :  مبلغ  1/850/000/000 ریال بصورت 
واریز وجه نقد به حساب سپرده یا ضمانتنامه معتبر بانکی.

5-مهلت و محل دریافت اسناد : متقاضیان می توانند حداکثر تا ساعت 

به سامانه ستاد مراجعه و  14 مورخ 1403/10/13 جهت دریافت اسناد 
نسبت به دریافت اسناد مناقصه اقدام نمایند. 

6-مهلت و محل ارسال پیشنهاد : متقاضیان می بایست اسناد تکمیل 
بارگزاري  ستاد  سامانه  در   1403/10/23 مورخ   16 ساعت  تا  را  شده 

نمایند.
7-تاریخ بازگشائی پاکات : پیشنهادات دریافتی در مورخ 1403/10/24  

بازگشائی و برنده مناقصه اعلام خواهد شد. 
8-ضمناً سایر اطلاعات و جزئیات مربوط در اسناد مناقصه مندرج است

9-شهرداري در رد یا قبول یك یا کلیه پیشنهادات مختار است.
قرارداد  انعقاد  به  حاضر  مقرر  مهلت  در  سوم  تا  اول  نفرات  10-هرگاه 

نشوند سپرده آنان به نفع شهرداري ضبط خواهد شد.

آگهی مناقصه عمومی - خرید مصالح شنی سال آگهی مناقصه عمومی - خرید مصالح شنی سال ۱۴۰۳۱۴۰۳
نوبت دوم

جعفر حسین زاده شهردار رویان

شرکت فولاد آلیاژي ایران درنظر دارد فروش اقلام ضایعاتی و مستعمل )شامل انواع روغن کارکرده، بشکه هاي پلاستیکی 
و فلزي، وانت میتسوبیشی، لیفتراک، بیل تخریب، کامپیوتر، اقلام متفرقه از قبیل سنگ برش، سیم بکسل ضایعاتی، لوازم 
اداري، کاغذ و مقوا و ...( را براساس شرایط مندرج در اسناد، از طریق مزایده عمومی بفروش برساند. متقاضیان شرکت در 
مزایده میتوانند جهت آگاهی از شرایط مزایده و دریافت اسناد به سایت این شرکت به آدرس  www.iasco.ir )قسمت 

خرید و تامین کنندگان، مزایدات( مراجعه نمایند.
 زمان بازدید: روزهاي غیر تعطیل )شنبه تا چهارشنبه( از تاریخ 1403/10/15 لغایت 1403/10/29 از ساعت 8 لغایت 15 به 
آدرس: یزد- جاده کنار گذر یزد کرمان- نرسیده به پایانه باربري- کیلومتر 24 جاده فولاد- شرکت فولاد آلیاژي ایران )با 

هماهنگی قبلی با آقاي نیکخواه تلفن        035-31222528( 
پیشنهادها میبایست تا ساعت 12روز 1403/10/29 به دبیر خانه محرمانه شرکت واقع در محل کارخانه تحویل گردد.

 آگهی مزایده عمومی آگهی مزایده عمومی
 به شماره  به شماره ۰۴۰۴//۱۴۰۳۱۴۰۳ الی  الی ۰9۰9//۱۴۰۳۱۴۰۳

 شرکت فولاد آلیاژی ایران -مدیریت امور خرید
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 وزیـر راه و شهرسـازی بـا تاکیـد بـر اینکـه انتظـار وزارت راه 
و شهرسـازی ایـن اسـت کـه ۴۰۰ هـزار واحـد مسـکونی بـه 
سیسـتم بانـکی متصـل شـوند، از تلاش بـرای افزایـش مبلـغ 

تسهیلات مسکن خبر داد.
به گزارش ایرنا از وزارت راه و شهرسـازی، »فرزانه صادق« 
در دیدار نمایندگان اسـتان همدان در مجلس شـورای اسلامی 
افـزود: بـه خـوبی بـه میـزان منابـع موجود در کشـور و چگونگی 
تخصیـص آن آشـنا هسـتیم و توانـایی وزارت راه و شهرسـازی 
را بـه سـازمان برنامـه و بودجـه اعلام کرده ایـم. امـا چنانچـه 
می دانیـد میـزان پیشـرفت تخصیـص بودجـه در سـال آینـده 

نسبت به امسال رشد چشمگیری نخواهد داشت.
وی بـا اشـاره بـه برگـزاری جلسـات متعـدد بـا مجامـع 
نمایندگان اسـتان، گفت: در این جلسـات در پی آن هسـتیم که 
پروژه هـای اولویـت دار اسـتان را مشـخص کـرده و منابع موجود 
را بـه سـمت اتمـام ایـن پروژه هـا هدایـت کنیـم. البتـه ایـن بـه 

منزله نادیده گرفتن پروژه های کم اهمیت نیست.
صـادق ادامـه داد: اگرچـه بخـش زیـادی از مسـائل موجود با 
تامیـن اعتبـار رفـع خواهـد شـد، اما چنانچـه می دانید در مقاطعی 
بـا وجـود بودجـه نیـز کار پیـش نرفتـه و مسـاله مدیریتی در میان 

است.
وزیـر راه و شهرسـازی در واکنـش بـه سـخنان نماینـدگان 
حاضر در جلسـه در بخش مسـکن گفت: در پی اصل 3۹ قانون 
اسـاسی؛ محرومـان و روسـتانشینان در اولویت هـای هـدف 
گـذاری بـرای تامیـن مسـکن قـرار دارنـد و از ۸۰۰ هـزار واحـد، 
۴۰۰ هـزار واحـد بـه سیسـتم بانـکی متصـل و مقرر شـده اسـت 

که بانک مسکن مشکلات را برطرف کند.
وی خاطرنشـان کرد: بـا تلاش همکارانـم به سـامانه حمایت 
دهـک بنـدی یارانـه وزارت تعـاون، کار و رفـاه اجتمـاعی بـرای 
شناسـایی دهک هـای اول تـا سـوم بـرای پروژه هـای هـدف 

متصل شده ایم.
صـادق در پی انتقـاد نسـبت بـه میـزان الحـاق زمیـن بـه 

محدوده هـای شـهری، یـادآور شـد: از ۷۰ هـزار هکتـار زمیـن 
الحـاق شـده ۵۰ هـزار هکتـار در زمـان حضـور وی در معاونـت 
شهرسـازی و معمـاری انجـام شـده اسـت و در حـال حاضـر نیـز 
سـه هزار هکتـار دیگـر بـه محدوده هـای شـهری الحاق شـده و 

این مسیر همچنان ادامه دارد.
وی ابـراز امیـدواری کـرد بـا همـدلی میـان دولـت و مجلس 
و تلاش و نظـارت بـرای نماینـدگان مسـائل خـورد را بـه سـر 

انجام برسانیم و مسائل کلان را پیگیری کنیم.
پیگیری هـای  و  بلنـد  صـدای  شهرسـازی،  و  راه  وزیـر 
نماینـدگان اسـتان همـدان را نشـانه دغدغه منـدی آنـان بـرای 
تحقـق مطالبـات مـردم دانسـت و گفـت: همانطـور کـه شـما 
نماینـده شـده ایـد تـا گـره از کار مـردم باز کنید، مـن و همکارانم 
نیـز بـا همیـن هـدف اینجـا هسـتیم و امیدواریـم بـا ایـن منابـع 

محدود شرمنده مردم نباشیم.
»حمیدرضـا حـاجی بابـایی« نایـب رئیـس مجلس شـورای 
اسلامی نیز طی سخنانی انتخاب معاونین وزیر راه و شهرسازی 
را شایسـته خوانـد و افـزود: معاونـان خـوب و پاسـخگو انتخـاب 
کـرده ایـد کـه مواجـه ایشـان بـا مخاطـب، کارشـناسی و 

پاسخگوست.
وی با اشـاره به حضور خود در چندین دوره مجلس شـورای 
اسلامی گفـت: بـرآورد مـن از صحـن مجلـس نسـبت بـه شـما 
ایـن اسـت کـه نـگاه مثبـتی وجـود دارد و هـر روز بهتر می شـود. 
همچنیـن معاونـان شـما ارتبـاط خـوبی بـا نماینـدگان مجلـس 

دارند و در پی رفع مشکلات استان ها هستند.
نماینـده مـردم همـدان و فامنیـن گفـت: چنانچه عنوان شـد 
پروژه هـای ریـلی و جـاده ای شـاهرگ های اسـتان همـدان 

هسـتند که با تامین منابع در سـال آینده شـاهد رشـد و پیشـرفت 
این پروژه ها خواهیم بود.

در ایـن نشسـت مهمتریـن موضوعـات اسـتان همـدان در 
حوزه هـای حمـل و نقـل ریـلی شـامل یک هـزار و ۵۰ کیلومتـر 
راه آهـن شـمال بـه جنـوب در مسیـر آسـتارا-زنجان-همدان-

ملایر-درود-بنـدر امـام خمیـنی )ره( آن بـا محوریـت راه آهـن 
همدان-ملایـر، راه آهـن تهران-همدان-سـنندج و حـوزه جاده 
ای مبـنی بـر محـور همـدان- غـار علی صدر؛ محـور چهارخطه 
نهاوند- سـه راهی کنگاور- کرمانشـاه، پروژه بهسـازی خلعت 
آبـاد- کبـودر آهنـگ، چهارخطـه کردن نهادونـد- ملایر، محور 
تهـران- همـدان- نهاونـد، بانـد دوم مردآباد- اجتهارد- سـاوه- 
بوییـن زهـرا- قزویـن، کنارگـذر رزن و گردنـه اسـد آبـاد، مـورد 

بررسی قرار گرفت.
در ایـن جلسـه، نماینـدگان حاضـر در ایـن جلسـه ضمن بیان 
مطالبـات خـود، از اقدامـات انجـام شـده توسـط وزارت راه و 

شهرسازی قدردانی کردند.
»اکبـر رنجبـرزاده« نماینـده اسـدآباد در مجلـس شـورای 
اسلامی در ایـن جلسـه گفـت: مطمئـن هسـتیم کـه وزیـر راه و 
شهرسـازی بـا هدایـت درسـت منابـع، مطالبـات نماینـدگان را 

پیگیری خواهد کرد.
»علیرضـا نثـاری« عضـو کمیسیـون عمـران و نماینده مردم 
نهاونـد نیـز از پیگیـری در تحقـق مطالبـات نماینـدگان تشـکر 
کـرد و بـا انتقـاد از کمبودهـا در تخصیـص اعتبـار به اسـتان های 
غـربی کشـور، ابـراز امیـدواری کـرد کـه ایـن موضـوع از سـوی 

سازمان برنامه و بودجه مرتفع شود.
وی بـر تسـریع عملیـات اجـرایی و تکمیـل پـروژه راه سـازی 
در اسـدآباد که مدت طولانی از شـروع آن گذشـته اسـت، تاکید 
کـرد و ایـن امـر را نشـانه مظلومیـت غرب کشـور در جذب منابع 

اعتباری عنوان کرد.
در ادامـه ایـن نشسـت بـرخی از نماینـدگان از ناکارآمـدی 

پیمانکاران در استان همدان انتقاد کردند.

وزیر راه و شهرسازی عنوان کرد:

تلاش برای اتصال ۴۰۰ هزار واحد مسکونی به سیستم بانکی
اخبار

در منطقه یک برگزار می شود
اجرای برنامه های فرهنگی در پنجمین 

سالگرد شهادت حاج قاسم سلیمانی 
همزمان با فرارسیدن پنجمین سالگرد ایام شهادت سرباز وطن حاج قاسم 
سلیمانی، ویژه برنامه های فرهنگی در منطقه یک در حال برگزاری است. 
به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه یک، سلیمه رودکی معاون 
اجتماعی و فرهنگی شهرداری منطقه یک  با علام خبر فوق گفت: در سالگرد 
شهادت سردار اسلام حاج قاسم سلیمانی و گرامیداشت یاد و خاطره ایشان 
ویژه برنامه های فرهنگی با شعار »سرباز وظیفه ، قاسم سلیمانی « از روز  

دوشنبه 1۰ الی 1۴دی ماه  در سطح  منطقه یک در حال اجرا ست.
او افزود: این برنامه ها شامل برگزاری مراسم یادواره شهدای مدافع حرم 
منطقه یک، برپایی استیج فرهنگی ، برپایی چایخانه محبان الرضا )ع( در 
میدان تجریش ، برپایی 1۸ موکب فرهنگی و پذیرایی در میادین و معابر 
اصلی سطح منطقه ، غبارروبی و عطر افشانی مزار شهدا، اجرای فعالیت های 
مجازی شامل معرفی آثار و کتب حاج قاسم،اعزام شهروندان به موزه سراسر 

نمای مقاومت ، اکران فیلم های سینمایی مقاومت و .... است.
رودکی گفت: به همین مناسبت مراسم یادبود 1۴ شهید مدافع حرم منطقه 
یک با عنوان ستاره های آسمان قدس و با حضور سردار سید مجید موسوی، 
حجت الاسلام و المسلمین بی آزار تهرانی، هادی حق بین شهردار منطقه 
یک، حجت الله کشاورزی فرمانده سپاه ناحیه مقاومت جماران و جمعی از 
خانواده شهدای گرانقدر مدافع حرم و شهروندان در روز دوشنبه 1۰ دی ماه 

از ساعت 1۸ در آستان مقدس امامزاده صالح )ع( برگزار شد.

پژمانفر: 
تامین مسکن مهم ترین مشکل 

معیشتی مردم است
رئیس کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی گفت: امروز تامین 
مسکن مساوی با حل مشکلات معیشت، افزایش سرمایه اجتماعی و افزایش 

جمعیت است.
به گزارش ایسنا، نصرالله پژمانفر، نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس 
شورای اسلامی در جلسه علنی امروز چهارشنبه مجلس در نطق خود با اشاره 
به بیانات امام )ره( درباره الزام تامین خانه برای همه محرومان و واجب بودن 
چاره اندیشی در این زمینه توسط دولت اسلامی افزود: امام اصلی ترین مشکل 
تأمین مسکن را زمین می داند . امروز علی رغم اینکه جمهوری اسلامی آب، 
برق و امنیت را تامین کرده است اما هنوز مسکن بزرگترین درد ملت است. 

خانه دار شدن دیگر هدف نیست، رویاست.
وی با طرح این پرسش که »نمایندگان محترم آیا کسی در این جلسه 
هست که شک داشته باشد مشکل مسکن، زمین است؟« عنوان کرد: امروز 
تامین مسکن مساوی است با حل مشکلات معیشت، افزایش سرمایه اجتماعی 
و افزایش جمعیت. برای جمع بندی مطالب خود باید به صراحت عرض کنم 
که مسکن بزرگترین مشکل معیشتی مردم است.نماینده مردم مشهد و کلات 
در مجلس شورای اسلامی با اشاره به این که مجلس و دولت در مواجه با 
گرانی ها باید برخوردهای نظارتی خود را داشته باشد، مدعی کنار گذاشتن 

کارشناسان و مدیران متخصص در شرکت های دولتی شد.
وی گفت: پس از گذشت هفت ماه همچنان مردم نمی دانند برنامه دولت 
برای افزایش رفاه عمومی چیست؟ برنامه دولت برای تولید مسکن چیست؟ 
برنامه دولت برای جهش تولید چیست؟ برای تسهیلات ازدواج و فرزندآوری 

چیست؟

سرمایه گذاری ۴۵۲ همتی در بخش 
ساختمان طی سال ۱۴۰۰

کل سرمایه گذاری توسط بخش خصوصی و تعاونی در سال ۱۴۰۰ برابر با 
۴۵۲ همت است که به طور متوسط برای هر ساختمان در آن سال تقریبااً 

معادل ۱.۲ میلیارد تومان هزینه یا سرمایه گذاری صورت گرفته است.
به گزارش خبرگزاری مهر طبق گزارشی که مرکز آمار ارائه داده است، کل 
هزینه های تمام شده برای ۹۸۵۵۴ ساختمان تکمیل شده برابر ۲۴۴ همت 
بوده است که می توان گفت برای هر ساختمان تکمیل شده به طور میانگین 

۲.۵ میلیارد تومان هزینه صورت گرفته است.
بررسی نتایج طرح »آمارگیری از سرمایه گذاری در بخش ساختمان در 
نقاط شهری کشور- ۱۴۰۱« در بخش خصوصی و تعاونی کشور، نشان می دهد 
که کل سرمایه گذاری انجام شده توسط بخش خصوصی و تعاونی در سال 
۱۴۰۰ برای ۳۶۴۶۰۸ ساختمان )احداث و افزایش بنا(، برابر با ۴۵۲ همت 
)هزار میلیارد تومان( است که به طور متوسط برای هر ساختمان در سال ۱۴۰۰ 

تقریبااً معادل ۱.۲ میلیارد تومان هزینه یا سرمایه گذاری صورت گرفته است.
بر اساس این نتایج مشاهده می شود که سرمایه گذاری بخش خصوصی و 
تعاونی در بخش احداث ساختمان در سال ۱۴۰۰ برای ۳۴۵۱۶۵ ساختمان 
احداثی، تقریبااً برابر با ۴۴۳ همت )هزار میلیارد تومان( است که از این مقدار 
۳۳۹ همت )۷۶.۴ درصد( مربوط به ساختمان های نیمه تمام و تقریبااً ۱۰۴ 
همت )۲۳.۶ درصد( مربوط به ساختمان های تکمیل شده است. همچنین 
سرمایه گذاری انجام شده برحسب کاربری نشان می دهد تقریبااً ۴۰۰ همت 
)۹۰.۲ درصد( مربوط به ساختمان های مسکونی، حدود ۳۴ همت )۷.۶ درصد( 
مربوط به ساختمان های مسکونی و غیرمسکونی توأم و حدود ۹.۵ همت )۲.۲ 

درصد( مربوط به ساختمان های غیرمسکونی است.
این گزارش همچنین بیانگر آن است که کل هزینه های تمام شده برای 
۹۸۵۵۴ ساختمان تکمیل شده برابر ۲۴۴ همت بوده است که می توان گفت 
برای هر ساختمان تکمیل شده به طور میانگین ۲.۵ میلیارد تومان هزینه 

صورت گرفته است.
کل هزینه هایی که در آینده برای ۲۴۶۶۱۱ ساختمان نیمه تمام، پیش 
بینی شده است تقریبااً برابر با ۱۲۸۲ همت است که می توان گفت برای هر 
ساختمان نیمه تمام تقریبااً ۵.۲ میلیارد تومان هزینه لازم است که تکمیل 

شود.
در سال ۱۴۰۰، قیمت فروش یک مترمربع زمین ساختمان های احداث 
شده به طور میانگین برابر با ۱۰۸ میلیون ریال و قیمت فروش یک مترمربع 
زیربنای آن ها به طور میانگین برابر با ۱۷۲ میلیون ریال بوده است و از بین 
۳۶۴۶۰۸ کارگاه دارای فعالیت ساختمانی، نوع فعالیت ساختمانی ۲۸۷۱۹۰ 
کارگاه )۸/۷۸ درصد( ایجاد بنای جدید، نوع فعالیت ساختمانی ۵۷۹۷۵ کارگاه 
)۱۵.۹ درصد( تجدید بنا و نوع فعالیت ساختمانی ۱۹۴۴۳ کارگاه )۵.۳ درصد( 
افزایش بنا در ساختمان موجود، بوده است. از این تعداد، ۲۹.۲ درصد فعالیت 
خود را تکمیل کرده و ۷۰.۸ درصد در حال ساخت بوده اند. سهم بخش خصوصی 

از ساخت وساز ۹۹.۹ درصد و بخش تعاونی ۰.۱ درصد بوده است.
طبق این گزارش، مساحت کل زمین در ساختمان های احداث شده ۸۸.۵ 
میلیون مترمربع و مساحت کل زیربنای آن ۱۷۳ میلیون مترمربع بوده است 
بوده است که میانگین مساحت زمین هر ساختمان احداث شده برابر ۲۵۷ 

مترمربع و میانگین مساحت زیربنای آن برابر ۵۰۱ مترمربع بوده است.
نتایج طرح نشان می دهد که ۶۴.۵ درصد ساختمان های احداث شده، فاقد 
آسانسور هستند که می تواند به این دلیل باشد که ۵۵.۴ درصد ساختمان های 

احداث شده کمتر از ۳ طبقه هستند.

یک کارشناس بازار مسکن از اینکه فعالیت بانک ها در حوزه مسکن موجب 
افزایش قیمت ۱۰ تا ۱۵ درصدی ملک در بازار مسکن شد، گفت: دارایی بانک ها 

باید به جامعه مصرفی و تولید مسکن اختصاص یابد.
سید منصور غیبی کارشناس بازار مسکن در گفتگو با خبرنگار مهر با بیان اینکه 
خرید و فروش ملک توسط بانک ها موجب گران شدن مسکن در بازار مصرفی شد، 
گفت: بانک ها به این موضوع پی بردند که می توانند از طریق انباشت فیزیکی و 
اموال غیرمنقول مانند ملک و آپارتمان دارایی های خود افزایش دهند، به عبارت 
دیگر بانک ها با افزایش این دارایی ها می توانند، اعتبار جذب کنند. در نتیجه خرید، 

فروش و انباشت دارایی بانک ها به ویژه از دولت نهم و دهم با افزایش بانک ها تحت 
عنوان بانک های قرض الحسنه به دنبال جذب و افزایش اعتبار خود بودند.وی افزود: 
بانک ها برای افزایش اعتبار خود شروع به خرید ملک به عنوان پشتوانه و دارایی 
بانک کردند که به یکباره تقاضا در بازار مسکن افزایش یافت و موجب گرانی مسکن 
شد. البته در پی این افزایش قیمت در بازار مسکن، ملک به عنوان یک کالای 
تجاری - سرمایه ای شناخته شد و از معنای اصلی خود کالای مصرفی بود، فاصله 
گرفت.این کارشناس بازار مسکن با بیان اینکه فعالیت بانک ها در حوزه مسکن 
موجب افزایش قیمت ۱۰ تا ۱۵ درصد ملک در بازار مسکن شد، گفت: دارایی 

بانک ها باید به جامعه مصرفی و تولید مسکن اختصاص یابد تا میزان عرضه و تقاضا 
در بازار مسکن به تعادل برسد، تعادل میان عرضه و تقاضای مسکن یکی از معیارهای 
کاهش قیمت ملک در بازار خواهد بود.غیبی در پایان تاکید کرد: دولت باید هرچه 
سریع تر برنامه های مسکنی خود را تدوین کند، تا بتواند قدرت کنترل کردن بازار 
مسکن را در دست بگیرد. طی یک دهه اخیر بانک ها به سپرده مشتریان خود تا 
متوسط ۳۰ درصد سود بانکی دادند و با سپرده ها حجم زیادی ملک و املاک 
خریداری کردند، این روند نقطه عطفی برای گرانی مسکن بود، به عبارت دیگر 
سیاست گران شدن ملک در پی خرید مسکن توسط بانک ها در کشور شکل گرفت

پژوهش ها نشان می دهد که سیستم  هوش مصنوعی،فرایند یافتن شغل برای 
افراد جویای کار و همچنین استخدام نیروی کار کارفرمایان را تسهیل کرده و به 
راه اندازی کسب و کارها، جبران کمبود نیروی انسانی و برنامه ریزی شغلی کمک 
نظیر مدیریت  به کارگیری هوش مصنوعی درحوزه های مختلف  با  می کند. 
پرونده های شکایات،سرعت رسیدگی به اختلافات کارگری و کارفرمایی نیز افزایش 

می یابد.
به گزارش ایسنا، هوش مصنوعی )AI( در دنیای امروز به یکی از فناوری های 
حیاتی تبدیل شده که در بسیاری از زمینه ها، از مدیریت کسب وکار و امور اداری 

و بانکی گرفته تا پزشکی و حوزه های حقوقی و قضایی تاثیر گذاشته است.
به اعتقاد کارشناسان، قابلیت ها و کاربردهای هوش مصنوعی بسیار وسیع است 
به شکلی که تقریبا تمام صنایع را تغییر می دهد و می تواند وظایف متعددی را به 
طور خودکار انجام دهد که در نتیجه آن در زمان و منابع به شکل موثری صرفه جویی 
می شود.با گسترش کاربردهای هوش مصنوعی در خدمات، بستری جهت تسهیل 
فرایندهای اداری، تسریع در پاسخگویی و بهبود عملکرد افراد فراهم و منجر به 

افزایش کارایی، بهره وری و سودآوری می شود.
مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان تهران: افزایش دقت، کاهش خطا و 
هزینه ها و افزایش شفافیت از مزایای استفاده از هوش مصنوعی در بررسی شکایات 

و حل اختلاف کارگر و کارفرماست.
درحال حاضر دامنه کاربردهای هوش مصنوعی در خدمات دولتی و شهری به 
طور فزاینده ای رو به گسترش است چنانچه هوش مصنوعی با قابلیت های ارزشمندی 
که دارد، مراجع قضایی،  بانکها، سازمان  های دولتی و مدارس را در زمینه خدمت  رسانی 
به شهروندان متحول کرده و به سرعت در حال تبدیل شدن به ابزاری قدرتمند 

برای کسب و کارها در تمام صنایع است. ابزارهای هوش مصنوعی و منابع انسانی 
به کارکنان در برنامه ریزی شغلی کمک می کنند و تجربه آنها را بهبود می بخشند 

که منجر به افزایش مشارکت و رضایت کارکنان می شود.
در همین راستا،  بهزاد سام دلیری- مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان 
تهران به تازگی از برنامه ریزی جهت استفاده از هوش مصنوعی به منظور جبران 
کمبود نیروی انسانی در استان تهران خبر داد و گفت: هوش مصنوعی با سرعت 

بالای خود در پردازش اطلاعات،می تواند کمبود نیروی انسانی را جبران کند.
وی با اشاره به تاکیدات مقام معظم رهبری بر ضرورت ورود به عرصه های 
پیشرفته فناوری به ویژه هوش مصنوعی، خاطرنشان کرد: در راستای این توصیه ها 
تلاش می کنیم با به کارگیری هوش مصنوعی درحوزه های مختلف نظیر مدیریت 
پرونده ها و حل اختلافات، کارآمدی و سرعت رسیدگی به اختلافات کارگری و 

کارفرمایی را افزایش دهیم.
سام دلیری معتقد است: زمان بندی و مدیریت پرونده ها توسط هوش مصنوعی 
می تواند از دخالت عوامل انسانی و اعمال نظر شخصی جلوگیری و داده ها را به 
صورت بی طرفانه تحلیل کند و اولویت بندی پرونده ها را به صورت کاملا بی طرفانه 
انجام دهد که در نتیجه خطر بروز تعصبات و تصمیم گیری های سلیقه ای را کاهش 

داده و عدالت در فرایند رسیدگی به شکایات را تقویت می کند.
هوش مصنوعی تأثیر بسزایی در ارائه خدمات به شهروندان،برقراری امنیت، 
اجرای قانون، مدیریت انرژی و توسعه حمل  ونقل شهری گذاشته و به کسب وکارها 

کمک می کند تا بتوانند با روش های جدید و نوآورانه  کارها را دنبال کنند.
آنطور که مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان تهران گفته افزایش دقت 
و کاهش خطا،  کاهش هزینه ها و افزایش شفافیت از مزایای استفاده از هوش 

مصنوعی در بررسی شکایات و حل اختلاف کارگر و کارفرماست.
به گفته وی در شرایطی که حجم پرونده ها افزایش یافته و منابع انسانی محدود 
است، این فناوری با خودکارسازی فرآیندهای تکراری و اداری، زمان لازم برای 
رسیدگی به هر پرونده را کاهش می دهد و در نتیجه، سیستم  با استفاده از منابع 

موجود تعداد بیشتری از پرونده ها را در مدت زمان کمتری مدیریت می کند.
هوش مصنوعی تاکنون توانسته تأثیر بسزایی در ارائه خدمات به شهروندان، 
برقراری امنیت، اجرای قانون، مدیریت انرژی و توسعه حمل  ونقل شهری بگذارد.

مدیریت منابع انسانی یکی از حوزه هایی است که تحت تاثیر این فناوری قرار گرفته 
و امروزه از آن برای فرایندهای استخدام، پرورش و توسعه کارمندان استفاده 

می کند.
هوش مصنوعی به  سرعت در حال تبدیل شدن به موضوعی تحول آفرین در 
دنیای تجارت است و به کسب وکارها کمک می کند تا بتوانند با روش های جدید 
و نوآورانه  کارها را دنبال کنند. برای خودکارسازی وظایفی مانند مدیریت حقوق 

و دستمزد و مزایا نیز می توان از هوش مصنوعی بهره گرفت.
به گزارش ایسنا، امروزه سیستم  های هوش مصنوعی، فرآیند یافتن شغل برای 
افراد جویای کار و یا استخدام نیروی کار کارفرمایان را تسهیل کرده و فرصت های 
توسعه و آموزش را بر اساس اهداف فردی، نقاط قوت و سبک های یادگیری تنظیم 
کرده است. به اعتقاد کارشناسان و تحلیلگران اقتصادی، کاربرد هوش مصنوعی 
در سازمانها بسیار زیاد است و درحال حاضر به کمک هوش مصنوعی می توان 
متقاضیان کار را نسبت به مشاغلی که توانایی و تخصص آن را دارند مطلع کرد و 
در انجام امور زمان بری همچون مصاحبه های تلفنی و تعیین وقت مصاحبه از 

سیستم های هوشمند بهره  برد.

افزایش ۱۵ درصدی قیمت ملک به دلیل بنگاه داری بانک ها

با بهره گیری از هوش مصنوعی سرعت می گیرد

استخدام نیروی کار تا رسیدگی به اختلاف کارگر و کارفرما

مدیرعامل راه آهن جمهوری اسلامی ایران گفت: 
رویکرد جدید راه آهن، افزایش انگیزه سرمایه گذاری 

بخش خصوصی در صنعت ریلی است.
به گزارش ایرنا از راه آهن، »جبار ذاکری« در مراسم 
توسعه  و  تحقیق  پروژه های  برگزیدگان  از  تقدیر 
حضور  با  فکر  اتاق  تشکیل  افزود:  راه آهن  فن آوری 

نخبگان برای افزایش بهره وری در صنعت ریلی لازم 
است.

وی با بیان اینکه ایده های نوآورانه برای تحول در 
درآمدزایی  خاطرنشان کرد:  است،  ضروری  آهن  راه 
صنعت ریلی ضروری است و شرط بقای این صنعت، 

تغییر رویکردها است.

معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: تولید و پرورش 
ایده در صنعت ریلی از اهمیت ویژه ای برخوردار است 
به دنبال داشته  را  بهره وری  افزایش  باید  ایده ها  و 

باشند.
جدید  ایده های  از  راه آهن  داشت:  اظهار  ذاکری 
مبتنی بر فناوری های نو برای ارتقای اقتصاد صنعت 

ریلی استقبال می کند.وی اضافه کرد: تضمین خدمات 
متقابل در صنعت ریلی، یک ضرورت برای این صنعت 
است و با تضمین متقابل، هم پژوهشگر و هم مسئولان 
و فعالان ریلی می توانند از پژوهش ها بهره مند شوند.

ایجاد اتاق فکر و جمع نخبگان برای بارش افکار به 
صورت موضوعی با هماهنگی با معاونت ها ضرورت دارد

مدیرکل امور عملیات راهداری، ماشین آلات و مدیریت بحران 
سازمان راهداری گفت: متاسفانه ناوگان راهداری در کشور فرسوده 
است ولی در تلاش هستیم که بتوانیم ظرف امسال و نهایت سال 
آینده حدود ۸۰۰ دستگاه ماشین آلات به ناوگان اضافه کنیم تا 

عمر ناوگان برای مقابله با بحران ها افزایش یابد.
غلامعباس بهرامی نیا در گفت وگو با ایسنا، در پاسخ به این 
سوال که برای راهداری زمستانه چه اقداماتی انجام شده است؟ 
گفت: برای طرح زمستانه در کل کشور ۹۶۰۰ دستگاه انواع ماشین 
آلات، حدود ۱۰۰۰ دستگاه دوربین های نظارتی تصویری، حدود 
۱۲ هزار نفر نیروهای راهداری در ۱۰۵۳ پایگاه راهداری زمستانی 

مستقر هستند.
وی افزود:حدود ۶۰۰ هزار تن شن و نمک هم دپو شده که در 
مواقع نیاز از آنها استفاده می شود. همچنین نیروها با آمادگی کامل 
مستقر هستند و به محض اینکه هواشناسی اخطار صادر کند 
هشدارها را ابلاغ می کنیم. جایی که نیاز به برف روبی باشد این 
اقدام انجام می شود، اگر نیاز باشد جایی نمک پاشی شود آن را 
انجام می دهیم و همکاران به طور کامل این آمادگی را دارند که 

از انسداد محورهای شریانی و اصلی جلوگیری کنند.  
مدیرکل امور عملیات راهداری، ماشین آلات و مدیریت بحران 
سازمان راهداری تصریح کرد: برای چهارشنبه)امروز( هواشناسی 

اخطاریه صادر و بلافاصله به استان ها هشدارهایی را اعلام کردیم 
که بارش ها از روز چهارشنبه شروع می شود و تا جمعه ادامه دارد. 
۱۱ استان شمالی و آنهایی که در مرکز کشور هستند بارش برف 
و باران دارند. همکاران ما با ۳۵۰۰ نیرو در پایگاه های راهداری و 
۲۷۵۰ دستگاه ماشین آلات این آمادگی را برای بارش بارف و 
باران دارند و تلاش می کنند که بتوانند جاده ها را باز نگه دارند و 

سرویس قابل قبولی برای تردد در جاده ها داشته باشند.
بهرامی نیا در پاسخ به این سوال که آیا محور بحرانی داریم یا 
خیر؟ گفت: نمی توان گفت محور بحرانی وجود دارد، اما در گردنه ها 
که دارای ریزش هستند بسته به میزان بارش در سنوات گذشته 

امکانات را افزایش می دهیم و متناسب با شرایطی که گردنه ها 
دارند هم تعداد نیروها و هم امکانات بیشتر خواهد شد.

وی در پاسخ به این سوال که آیا کمبود ماشین آلات برف روبی 
در کشور وجود دارد یا خیر؟ افزود: چالش اصلی ما فرسودگی 
ناوگان است. یعنی اگر شرایط بحرانی شود متناسب با اینکه بارش 
برف و باران باشد ممکن است با چالش مواجه شویم. ناوگان 
متاسفانه در کشور فرسوده است، ولی در تلاش هستیم که بتوانیم 
ظرف امسال و نهایت سال آینده حدود ۸۰۰ دستگاه ماشین آلات 
به ناوگان اضافه کنیم تا عمر ناوگان برای مقابله با بحران ها افزایش 

یابد.

مدیرعامل راه آهن:

افزایش انگیزه سرمایه گذاری بخش خصوصی در صنعت ریلی دنبال می شود

مدیرکل سازمان راهداری عنوان کزد

فرسوده بودن ناوگان راهداری کشور
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هیئت عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام در 
حالی با افزایش نرخ ارز ترجیحی در بودجه 1۴۰۴ مخالفت 
کرده است که بر اساس بند ت ماده ۲۰ قانون احکام دائمی 
شناور  باید  کشور  ارزی  نظام  کشور،  توسعه  برنامه های 
مدیریت شده باشد. بنابراین ادامه سیاست ارز ترجیحی نه 
قوانین  مخالف  بلکه  ندارد،  قانونی  مبنای  هیچ گونه  تنها 

بالادستی در کشور است.
 مجمع تشخیص مصلحت نظام در جریان بررسی مغایرت 
بودجه با سیاست  های کلی، با افزایش نرخ ارز ترجیحی در 
مجمع  نظارت  عالی  هیئت  کرد.  مخالفت   1۴۰۴ بودجه 
تشخیص مصلحت نظام، افزایش نرخ ارز ترجیحی کالا های 
اساسی در بودجه سال 1۴۰۴ را در تضاد با سیاست های 
ثبات ارزی برنامه هفتم توسعه تشخیص داده شده است و 
معتقد است ارز ترجیحی کالاهای اساسی باید ثابت بماند. 
بر اساس بند ۲ برنامه هفتم توسعه، ثبات نرخ ارز تاکید شده 
مجمع  اعضای  تا  شد  بهانه ای  موضوع  همین  اما  است، 
تشخیص مصلحت نظام به طور مستقیم اعلام کنند که 
و همچنین  دولت  در لایحه  که  ارزی  سیاست های  نوع 
مصوبات مجلس آمده است، موجب ثبات نرخ ارز نمی شود. 
اعضای هیئت عالی نظارت این مجمع همچنین مخالفت 
خود را با افزایش نرخ ارز ترجیحی، افزایش نرخ مرکز مبادله 
و همچنین ایجاد بازار ارز توافقی اعلام کردند.این موضوع، 
اما اکنون مورد انتقاد بسیاری از تحلیلگران اقتصادی قرار 
تشخیص  مجمع  اقدام  این  اساسا  که  چرا  است.  گرفته 
مصلحت را در راستای مداخله مستقیم در لایحه دولت و 
در قانون می دانند. خصوصا که لایحه بودجه در تضاد با 
کارشناس  بهرامی،  نیست.عطا  توسعه  کلان  برنامه های 
اقتصادی در خصوص اقدام کمیسیون امنیت ملی درباره 
به  ترجیحی  ارز  حذف  بر  مبنی  دولت  تصمیم  حذف 

اقتصادآنلاین گفت: بر اساس قانون احکام دائمی برنامه 
های توسعه کشور ارز شناور است.این کارشناس اقتصادی 
افزود: قانون برنامه هفتم هم بر ثبات ارزی تاکید دارد که 
این امر به معنی تثبیت ارزی و  ارز چند نرخی نیست. مجمع 
تشخیص مصلحت نیز به شکل مستقیم چنین وظیفه ای 
ندارد و اصلًا به آن ارتباطی ندارد. بلکه لایحه دولت است 
و مجلس هم می تواند تا ۵ درصد آن را تغییر بدهد؛ لذا لایحه 
برنامه بودجه نه با برنامه هفتم توسعه و نه با احکام دائمی 
برنامه ها در تضاد نیست. بهرامی افزود: اگر در مجمع کسانی 
هستند که نظر کارشناسی دارند که ارز چند نرخی باید باشد 
این مجوزی برای تغییر لوایح دولت از سمت مجمع نیست. 

زیرا اولًا که کار مجمع تشخیص مصلحت این نیست که 
چنین کاری انجام دهد و دوما در تضاد با احکام دائمی است 
که خود رهبر انقلاب آن را امضا کرده است و قطعا برای 
آن از مجمع نظر مشورتی خواستند. این اقدام نه از نظر 
رویه ای، نه از نظر سیاست گذاری کلی نظام و نه از کارشناسی 
پذیرفته نیست.وی با تاکید بر اینکه ایران جزو معدودترین 
کشور هایی است که ارز چند نرخی دارد، تاکید کرد: به نظرم 
این نحوه ورود به لایحه دولت نه قانونی است و نه عقلی. 
اینکه انگیزه مجمع تشخیص مصلحت از انجام این کار چه 
بوده قابل فهم نیست، اما به طور کلی می توانم حدس بزنم 
کسانی که 13۰ میلیارد دلار ارز ترجیحی را در این دو سال 

اخیر با نرخ ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان گرفتند، طبیعتاً با توجه 
به اختلاف آن با نرخ واقعی دلار، تمایل دارند این رانت را 

به هر طریق ممکن داشته باشند.
عطا بهرامی گفت: دولت می تواند به این مصوبه مجمع 
اعتنا نکند و کار خودش را انجام دهد. قطعا کار غیرقانونی 
مجمع قابل اجرا نیست و نمی تواند به طور مستقیم در قانون 
وارد شود. اگر در تفسیر قانون بین مجلس و دولت اختلاف 

باشد مجمع می تواند ورود کند، نه در خود قانون. 
وی اضافه کرد: انتظار جامعه از مجموعه مجمع تشخیص 
این است که جایی که کار خلاف قانون انجام می گیرد ورود 
کند. مثلا به رهبر انقلاب مشورت بدهند. مثلا بپرسید چرا 
ارز ترجیحی ایجاد کردید وقتی در قانون، نرخ ارز باید شناور 
باشد. یا اینکه ما منع واردات غیرتعرفه ای نداریم یا اینکه 
چرا برخلاف قانون، صادرات محصولات کشاورزی ممنوع 
است و مجمع باید این جا ها ورود کند. اینکه چرا قانون 
هدفمندسازی یارانه ها اجرا نشده است. چرا خصوصی سازی 
به صورت نمادین اجرا شده و مدیریت باز هم در دست دولت 
تشخیص  مجمع  نکردند؟  ابلاغ  را   ۴۴ اصل  مگر  است. 
مصلحت این ها را باید مطالبه کند نه اینکه در جایی هم که 
کار درستی انجام شده مانع ایجاد کند. دولت باید مسیر خود 
را ادامه دهد و باید بازار توافقی را تعمیق کند و بازار نقدی 
را رونق دهد تا مردم بتوانند سپرده گذاری کنند و بخش 
لاغر بازار بر دیگر بخش ها سایه نیندازد که عرصه های 
روند  به  باید  مرکزی  بانک  کند.  حذف  هم  را  دیگر 
با  اگر دو سال دیگر  سیاست گذاری خود سرعت دهد و 
وضعیت بازار فعلی، تعلل کند ذی نفعان سیاسی و اقتصادی 
به نظرم  اجرای درست سیاست دولت می شوند.  از  مانع 
چابکی بانک مرکزی می تواند بسیاری از مشکلات دولت 

را کم کند.

مخالفت مجمع تشخیص با افزایش نرخ ارز ترجیحی بر خلاف قانون است

آگهی موضوع ماده۳ قانون وماده ۱۳آئین تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی 
وساختمانهای فاقد سند رسمی 

اول  ۱۴۰۳/۸/۱۶-۱۴۰۳۶۰۳۰۱۰۵۰۰۰۳۰۸۶هیات  شماره  رای  برابر 
فاقد  وساختمانهای  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
تصرفات  تهران  قدس  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  مستقردر  سندرسمی 
فرزندمیرشکور  غفورپورعنبران  میردلیل  آقای  متقاضی  معارض  بلا  مالکانه 
بشماره شناسنامه۳۲۰۲۰صادره ازعنبران در یک قطعه زمین بابنای احداثی 
قلعه  قریه  در  واقع  اصلی  از۱۵  پلاک۷۴فرعی  مساحت ۱۱۱/۰۷مترمربع  به 
حسنخان شهرک دانش خیابان شورا نبش شورا وتقی دخت خریداری ازمالک 
به  است.لذا  محرزگردیده  مردانی  اله  وشمس  مردانی  سعیداله  آقای  رسمی 
به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در  منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خودرا به 
این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض  
دادخواست خودرا به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی ایت درصورت انقضای 

مدت مذکور وعدم اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۱۰/۱۳تاریخ انتشار نوبت دوم۱۴۰۳/۱۰/۲۹

احمدفخری رئیس ثبت واسناد واملاک شهرقدس     م الف ۵۱۳

آگهی فقدان سند
استشهادیه محلی مصدق شده  دوبرگ  استناد  به  افضل  زبرجدی  زینب  اینکه  نظربه   
به شماره یکتا۱۴۰۳۰۲۱۵۹۸۷۳۰۰۰۰۲۸ورمزتصدیق۸۳۱۹۴۷مورخ ۱۴۰۳/۰۷/۲۸که 
توسط دفترخانه شماره۳۳شهرقدس گواهی گردیده است،مدعی است که سندمالکیت 
قطعه  مساحت۴۹/۹۶مترمربع  به  مسکونی  آپارتمان  ازششدانگ  مشاع  دانگ  سه 
قطعه۵تفکیکی تحت پلاک ۵۷۰۰فرعی مفروزومجزی شده از پلاک ۳۴۹۴فرعی از ۱۶ 
اصلی مذکوربانضمام انباری شماره ۵تفکیکی به مساحت ۱/۲۱مترمربع واقع درحوزه ثبتی 
شهرستان قدس ره شماره چاپی ۶۱۹۵۵۶سری ج۱۴۰۰صادروتسلیم گردیده است که 
سندمالکیت فوق   بعلت اثاث کشی مفقودگردیده است که تقاضای صدور سند مالکیت 

المثنی نموده است.
لذا مراتب به استناد ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می گردد تا 
چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به پلاک مذکور وبا وجود سندمالکیت نزد خود 
می باشد ازتاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتبا به ضمیمه 
سندمعامله به این اداره تسلیم ورسید دریافت نماید در غیراینصورت پس از انقضای مدت 

ونرسیدن  واخواهی نسبت به صدور سندمالکیت المثنی طبق مقررات اقدام خواهدشد.
 احمدفخری سرپرست اداره ثبت اسنادواملاک قدس تهران ازطرف سیدعلی موسوی   
م الف۵۱۴

مفقودی
 برگ سبز و کارت ماشین و سند سفید خودرو سواری پراید سفید

به شماره پلاک ۹۹ د ۲۳۹ ایران ۹۶
M۱۳۱۵۴۲۳۶۰ شماره موتور

S۱۴۱۲۲۸۵۸۵۷۰۰۳ شماره شاسی
بنام زهرا جان فقدان مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

ملی  شماره  به  بابائی  حسن  اینجانب  فوتوگرافی 

۱۴۶۵۲۵۹۳۵۱به شماره ترانزیت ۳۸D۴۳۳/۴مفقود 

گردیده وازدرجه اعتبار ساقط می باشد.

خبر

رشد ۲۸ هزار واحدی شاخص کل 
بورس

 شاخص کل بورس تهران در معاملات روز )چهارشنبه، 1۲ دی( با ۲۸ 
هزار و ۷۹۲ واحد رشد در ارتفاع ۲ میلیون و ۷۸۸ هزار و ۲1۴ واحدی قرار 

گرفت.
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایرنا، شاخص هم وزن در جریان معاملات 
با پنج هزار و 3۲۸ واحد رشد به ۸۵۲ هزار و 3۹۷ واحد و شاخص قیمت 

هم وزن با ۲ هزار ۸۲۵ واحد افزایش به ۴۵3 هزار و ۴۷ واحد رسید.
معامله گران در بورس تهران بیش از 1۷ میلیارد و ۴۶۴ میلیون سهم 
و اوراق مالی را با انجام بیش از ۷3۹ هزار و 1۰1 معامله به ارزش 1۲۰ 

هزار و ۷۷۶ میلیارد ریال داد و ستد کردند.
نمادهای »فارس، فملی، یادمان، فولاد، ویملت و شبندر« بیشترین اثر 

مثبت و نماد »تاپیکو« بیشترین اثر منفی را بر شاخص بورس گذاشتند.
شاخص کل فرابورس ایران نیز امروز با 1۰ واحد رشد به ۲۵ هزار و 

۸۲۹ واحد رسید.
معامله گران در فرابورس بیش از هشت میلیارد و ۲۹۷ میلیون سهم و 

اوراق مالی با انجام ۹۴۲ هزار و ۴۴۰ معامله داد و ستد کردند.
و  مثبت  اثر  بیشترین  غصینو«  و  حسینا  سامان،  »انتخاب،  نمادهای 
شاخص  بر  را  منفی  اثر  بیشترین  تجلی«  و  فجهان  »بپاس،  نمادهای 

فرابورس گذاشتند.
بزرگ ترین عرضه اولیه بازار سرمایه ایران در بورس تهران انجام شد 
و به گفته محمد بیانی، مدیر ارتباطات بورس تهران، ناشر شرکت فولاد 
اولیه امروز، در مدت ۴۵  ایرانیان )سیسکو(، در جریان عرضه  سیرجان 

دقیقه به میزان ۲ هزار میلیارد تومان تأمین مالی کرد.
وی افزود: در عرضه اولیه این شرکت حدود ۶ میلیارد برگ از سهام 

این شرکت به فروش رفت.
این سومین تامین مالی بورس تهران در سال جاری به شمار می رود؛ 
پیش از این، حجت اله صیدی، رییس سازمان بورس و اوراق بهادار اعلام 
کرده بود: در زمستان هر هفته یک شرکت جدید ، عرضه اولیه می شود.

محمود گودرزی، مدیر عامل بورس تهران نیز پیش از این از عرضه 
اولیه ۶ شرکت تا پایان سال در بورس تهران خبر داده و گفته بود: در دی 
و بهمن ماه امسال، برندهای بزرگ ایرانی فعال در حوزه اقتصاد دیجیتال، 

در بورس اوراق بهادار پذیرش می شوند.

از سال  13۹۸ تاکنون روند صادرات ایران به اتحادیه اوراسیا روندی صعودی بوده به 
گونه ای که از ۷۹۶ میلیون دلار در سال 13۹۸ به یک میلیارد و ۵۰۰ میلیون دلار در ۹ 

ماهه امسال رسیده است.
به گزارش خبرنگار مهر، منطقه گرایی و همکاری های اقتصادی و تجاری در قالب 
موافقت نامه های دو یا چندجانبه، به ویژه در زمینه تجارت آزاد، ابزاری مؤثر برای تقویت 
روابط تجاری بین کشورها به شمار می رود. در این راستا، جمهوری اسلامی ایران و 
اتحادیه اقتصادی اوراسیا )EAEU( شامل جمهوری ارمنستان، جمهوری بلاروس، 
جمهوری قزاقستان، جمهوری قرقیزستان و فدراسیون روسیه با تصویب قانون »موافقتنامه 
موقت تشکیل منطقه آزاد تجاری بین جمهوری اسلامی ایران و اتحادیه اقتصادی اوراسیا 
و کشورهای عضو« در 1۹ خرداد سال 13۹۸ تلاش کرده اند تا مناسبات تجاری خود را 

گسترش دهند.
طبق این موافقت نامه، ایران و اوراسیا متعهد به کاهش یا حذف تعرفه ها برای طیف 
گسترده ای از کالاها هستند. به طور خلاصه سه دسته کالا برای صادرات ایران به 
کشورهای عضو اوراسیا شامل ۷۹۵ کد HS مشمول عدم تخفیف حقوق ورودی 
)MFN( و ۴۲ قلم کالا شامل تعرفه ترجیحی تا حد معین )اعمال سهمیه( و مابقی 
کدهای HS حدود )۸۰۰۰ قلم( از میان ۸۸۵۹ ردیف کد هشت رقمی به ایران امتیاز 
 HS داده شده است.در مقابل برای صادرات کشورهای عضو اوراسیا نیز حدود ۸1۹ کد
مشمول عدم تخفیف حقوق ورودی )MFN( و ۲1 قلم کالا شامل تعرفه ترجیحی تا 
حد معین )اعمال سهمیه( و مابقی کدهای HS حدود )۸۰۰۰ قلم( از میان ۸۸۵۹ ردیف 

کد هشت رقمی توسط ایران به آنها امتیاز داده شده است.
در این بین با توجه به اینکه طی تقریباً دو سال گذشته توافق نامه تجارت آزاد بین 
ایران و اوراسیا معطل تصویب در مجالس کشورها مانده بود پس از تصویب در مجالس 
کشورهای عضو، بالاخره دوم دی ماه نیز نمایندگان مجلس در جلسه علنی کلیات و 
جزئیات گزارش کمیسیون اقتصادی در مورد لایحه موافقتنامه تجارت آزاد بین جمهوری 

اسلامی ایران و اتحادیه اقتصادی اوراسیا و کشورهای عضو آن را تصویب کردند.
در ادامه نیز و در تاریخ هفتم دی ماه سران کشورهای عضو اتحادیه اقتصادی اوراسیا 

در نشست شورای عالی این اتحادیه در شهر سن پترزبورگ روسیه، با اعطای موقعیت 
ناظر به جمهوری اسلامی ایران موافقت کردند.

بررسی ها حاکی از آن است طی سال های 13۹۸ تاکنون روند صادرات ایران به 
کشورهای EAEU روندی صعودی بوده به گونه ای که از ۷۹۶ میلیون دلار در سال 
13۹۸ به یک میلیارد و ۵۰۰ میلیون دلار در ۹ ماهه امسال رسیده است. بر همین اساس 
طی ۹ ماهه امسال حدود سه میلیون و ۸۶۰ هزار تن کالا به ارزش یک میلیارد و ۵۰۰ 
میلیون دلار به ۵ کشور عضو اتحادیه اقتصادی اوراسیا صادر شده است. سال گذشته 3 
میلیون و 1۷۰ هزار تن کالای ایرانی، به ارزش یک میلیارد و ۲۴۰ میلیون دلار به اعضای 

این اتحادیه صادر شده بود.
بیشترین میزان صادرات کالاهای ایرانی به اعضای این اتحادیه به ترتیب به کشور 
روسیه با یک میلیون و ۹۶۰ هزار تن، ارمنستان با یک میلیون و ۴۸۰ هزار تن، قزاقستان 
با 3۶۰ هزار تن، قرقیزستان با ۴۴ هزار تن و بلاروس با 1۴ هزار تن انجام شده است.

میزان واردات کشورمان از اعضای اتحادیه اقتصادی اوراسیا در ۹ ماهه گذشته در مقایسه 

با مدت مشابه سال گذشته، حدود ۲۰ درصد به لحاظ ارزش و حدود ۴۵ درصد از نظر 
وزنی کاهش داشته است.به عبارت دیگر در این مدت، میزان واردات حدود یک میلیون 
و ۶3۰ هزار تن به ارزش یک میلیارد و ۲1۰ میلیون دلار بوده، در حالی که سال گذشته 
۲ میلیون و ۹۶۰ هزار تن کالا به ارزش به یک میلیارد و ۵۰۰ میلیون دلار به کشور 
واردات صورت گرفته است.بیشترین میزان واردات کشورمان به ترتیب از کشورهای 

روسیه، قزاقستان و بلاروس بوده است.
به طورکلی، روند صادرات کالاهای مشمول تعرفه ترجیحی و بدون تعرفه ترجیحی 
ایران به اکثر کشورهای مزبور نشاندهنده یک روند صعودی است. در مجموع می توان 
گفت حجم تجارت ایران با این کشورها پس از انعقاد موافقتنامه افزایش داشته؛ اما افزایش 

در صادرات به مراتب بیش از واردات بوده است.
به طور کلی، به نظر می رسد که با توجه به عملکرد موافقتنامه در بازه ی زمانی آزمایشی، 
موافقتنامه جدید می تواند دستاورد قابل توجهی در بهبود تجارت بین دو کشور به همراه 
داشته باشد.اواسیا دروازه ای برای گسترش تجارت ایران؛ موافقتنامه کی اجرا می شود؟

نکته دیگر در خصوص تجارت آزاد با اوراسیا آنکه با توجه به تصویب این موافقتنامه 
در مجلس، برای اجرا نیاز به تأیید شورای نگهبان نیز دارد؛ میرهادی سیدی مشاور امور 
بین الملل و توافق های تجاری سازمان توسعه تجار در این باره می گوید: اجرای موافقتنامه 
پیش روی ماست؛ ولی چون تصویب مجلس را دارد، باید تأیید شورای نگهبان را نیز 

داشته باشیم.
به گفته او، پس از آن طی ۲ ماه موافقتنامه باید اجرایی شود و به احتمال زیاد از اوایل 
سال آینده این موافقتنامه اجرایی خواهد شد.سیدی تصریح می کند: اینکه ظرفیت این 
موافقتنامه چه موقعی به کمال می رسد، به زمان نیاز دارد. هرچند تعرفه گمرکی نقش 
مهمی داشته و وقتی از مبادلات کنار گذاشته می شود، تسهیل گری می کند؛ اما سایر 
تسهیلات و زمینه ها برای تجارت از جمله حمل و نقل، لجستیک، تبادلات مالی و … 
باید متناسب با این وضعیت گسترش پیدا کند. تعیین زمان برای اینکه کمال استفاده از 
این موافقتنامه را ببریم، دشوار است چون تجارت به تدریج افزایش می یابد و ظرفیت های 

جدید به مرور شکل می گیرد.

اوراسیا دروازه ای برای گسترش تجارت ایران؛ موافقتنامه کی اجرا می شود؟

تهران،  خودرو  فروشندگان  اتحادیه  رئیس  نایب 
ضمن تاکید بر اینکه حذف ارز نیمایی تاثیر چندانی 
بر قیمت بازار خودرو ندارد، معتقد است که این بار 
اثر  بازار  بر  نتوانسته  ارز  نرخ  افزایش  گذشته  مانند 
متناسب داشته باشد و علت آن هم این است که طی 
دوسال گذشته، خودرو سقف افزایش قیمت را زده و 

در واقع گرانی را پیش خور کرده است.
علی خسروانی در گفت وگو با ایسنا، پیرامون موضوع 
حذف ارز نیمایی اظهار کرد: بصورت کلی، حذف ارز 
نیمایی برای خودروهایی که اختلاف قیمت بسیاری 
میان قیمت کارخانه ای و بازار آن وجود دارد؛  نمی تواند 
در قیمت بازار چندان موثر باشد؛ در حقیقت از بابت 
حذف ارز نیمایی، ممکن است قیمت شرکت بالا برود، 
رفتن  بالا  )و  قیمت  اختلاف  این  بازار،  قیمت  در  اما 
قیمت شرکتی( در خلاء قیمتی بین قیمت شرکت و 

بازار گم می شود.
نایب رئیس اتحادیه نمایشگاه داران و فروشندگان 
خودرو تهران، تصریح کرد: این موضوع اما در خصوص 
خودروهایی که قیمت کارخانه و بازار تقریبااً یکسانی 
مونتاژی ها(  خودروهای  از  برخی  )همچون  دارند 
بصورت موثر قیمت کارخانه ای محصولات را بالا خواهد 
برد؛ چرا که مستقیمااً خودروسازان مونتاژی به واسطه 
CKD کاری، به نرخ ارز استناد می کنند و متناسب 

با تغییر نرخ ارز، قیمت خودرو را تغییر می دهند.
وی افزود: اما نکته  بسیار مهم این است که ما همیشه 
لحظه   در  و  مستقیم  و  فاحش  بسیار  را  تاثیر  این 
داشته ایم؛ بطور مثال ۱۰۰۰ تومان افزایش نرخ دلار 
)حتی در رنج دلار ۵۰-۴۰ هزار تومانی نه زمانی که 
دلار ۴۰۰۰ تومان بوده است( بلافاصله قیمت خودرو 
را بالا می برد؛ اما در حال حاضر، این افزایش قیمت 
اً ۲۲-۲۰ هزار تومانی که طی یکی دو هفته  دلار حدودا
اخیر، اتفاق افتاده، در واقع )مثل همیشه( در قیمت 
در  که  دیدیم  مثال  بطور  است.  نشده  اعمال  خودرو 
یک  اً  حدودا قیمتی  رنج  با  داخل  تولید  خودروهای 
میلیارد تومان، حدود ۱۰، ۲۰ و بعضااً ۳۰ میلیون تومان 

اختلاف قیمت ایجاد شده است؛ به عبارت دیگر نرخ 
ارز تقریبا ۲۵ تا ۳۰ درصد بالا رفته، اما قیمت خودرو 

حدود پنج درصد افزایش داشته است.
این کارشناس بازار خودرو خاطرنشان کرد: حتی 
در مورد خودروهای داخلی هم این موضوع بنظر بنده، 
تا حدودی جنبه روانی دارد و مسئله  این است که کم 
و بیش خرید و فروش انجام می شود و در حقیقت بازار 
خودرو، واردات خودرو را کاملااً پذیرفته و به این نتیجه 
رسیده که واردات بر بازار تاثیرگذار است؛ با توجه به 
بودجه سال آینده و مبلغی که برای واردات تخصیص 
داده شده و مجلس نیز موافق است، بنظر می رسد که 
دولت ناگریز به اجرایی کردن واردات خودروهای دست 

دوم در سال آینده است.
وی افزود: این درحالیست که واردات خودروهای 
جانبازان هم طبق روال در حال انجام است و خوب هم 
پیش رفته و تاکنون حدود ۶۰ هزار دستگاه ترخیص 

شده است؛ بنابراین بنظر می رسد که خودرو طی دو 
سال گذشته و بیشتر در یک سال گذشته، گرانی را 
پیش خور کرده است؛ این موضوع سبب شده که در 
حال حاضر  دیگر جهش لازم در شرایط فعلی ایجاد 
نشود؛ این تنها یک جنبه کار است؛ جنبه دیگر این 
است که شرایط سیاسی و شایعات مربوط به اتفاقات 
بازار خودرو نیست و مردم در  بر  اثرگذار  منطقه ای، 
شرایطی که احساس کنند شرایط به لحاظ اجتماعی، 
گزینه  عنوان  به  را  خودرو  نیست،  مناسب  چندان 
این  بعدی  موضوع  نمی کنند.  انتخاب  سرمایه گذاری 
است که مسلما با افزایش قیمت خودرو، این گرانی به 
اندازه تورم جاری و مطابق سایر کالاهای سرمایه ای 
نیست؛ بنابراین سرمایه گذاران، پول های مازاد خود را 

به سمت خودرو نیاوردند.
با  خسروانی متذکر شد: همین که سرمایه گذاران 
پول مازاد خود یا مبلغی که برای سرمایه گذاری در 

نظر دارند را حاضر نباشند به سمت بازار خودرو بیایند، 
سبب می شود که در واقع عرضه و تقاضا در بازار متعادل 
شود. در صورتیکه ما شاهد بودیم در سه - چهار سال 
گذشته، یا حتی ۱.۵ سال گذشته، افرادی سرمایه خود 
را به سمت بازار خودرو به قصد سرمایه گذاری آوردند، 
اما اکنون می بینم که حتی با افزایش قیمت خودرو، 
بازار به نسبت تورم سایر کالاها، افزایش نخواهد داشت؛ 
بنابراین دیگر خودرو گزینه جذابی برای سرمایه گذاری 

نیست.
تهران  خودرو  فروشندگان  اتحادیه  رئیس  نایب 
دیگر  که  شده  سبب  عوامل  جمیع  کرد:  تصریح 
تکانش های شدید و هجوم شدید به سمت بازار خودرو 
را نداشته باشیم. بازار به نسبت، متعادل بوده و خرید 
و فروش صفر نیست؛ اما از انتظار و شرایط نرمال بازار 

هم بسیار کمتر است.
وی خاطر نشان کرد: زمانیکه پیرامون بازار خودرو 
صحبت می کنیم نباید فراموش کنیم که بازار خودرو 
کارکرده ها  وارداتی  خودروهای  است؛  بخش  چند 
)اصطلاحا خودروهای بالای دو- سه میلیارد تومان( 
خودروهای مونتاژی و خودروهای تولید داخل؛ معمولا 
رفتار این سه با یکدیگر، همیشه یکسان و با یک نسبت 
مشخص نیست؛ آنچه که دیده ایم این است که در بازار 
خودروهای تولید داخل )محصولات ایران خودرو سایپا( 
مقدار کمی و در حد پنج درصد افزایش قیمت داشتیم، 
اما در خودروهای مونتاژی افزایش قیمت خاصی رخ 
در  می فروشند.  قسطی  بصورت  شرکت ها  و  نداده 
افزایش  اصلااً  که  هم  وارداتی  خودروهای  خصوص 
قیمتی رخ نداده است. مثلااً خودروهایی همچون کیا، 
افزایش قیمت  و...  هیونداهای مدل ۲۰۱۶ و ۲۰۱۷ 

نداشته یا بعضااً کاهش قیمت هم داشته اند.
خسروانی در پایان ابراز امیدواری کرد که سال آینده 
یا حتی امسال، بلافاصله پس از اجرایی شدن ابلاغیه 
معاون اول ریاست جمهوری برای خودروهای کارکرده، 
حتی اگر نرخ دلار بالا رفت، شاهد کاهش قیمت خودرو 

حتی تا ۳۰ درصد باشیم.

نایب رئیس اتحادیه فروشندگان خودرو تهران عنوان کرد

تاثیر حذف ارز نیمایی بر قیمت خودرو
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بحران ناترازی گاز، هر ساله با فرارسیدن فصل سرما به بحرانی 
جدی تبدیل می شود و علاوه بر کمبود انرژی، آلودگی هوا را نیز 
تشدید می کند. در حالی که ایران از بزرگ ترین تولیدکنندگان گاز 
جهان است، وزیر نفت می گوید برای حل این مشکل و دستیابی به 
اهداف برنامه هفتم توسعه، ۴۵ میلیارد دلار سرمایه گذاری ضروری 

است.
به گزارش ایسنا، ناترازی گاز یکی از چالش های اساسی ایران در 
حوزه انرژی است که هر ساله در فصل های سرد مشکلاتی مانند 
قطعی گاز یا افزایش مصرف سوخت های جایگزین در نیروگاه ها را 
به همراه دارد. این وضعیت نه تنها تأمین پایدار انرژی را مختل می کند، 
بلکه به دلیل استفاده از سوخت های آلاینده، تأثیرات منفی بر محیط 

زیست و کیفیت هوا نیز به جا می گذارد.
یکی از دلایل اصلی ناترازی گاز، مصرف بی رویه و ناکارآمدی 
در مدیریت مصرف انرژی است. ایران به عنوان یکی از بزرگ ترین 
دارندگان ذخایر گاز جهان، سالانه بخش عمده ای از تولید خود را در 
مصارف خانگی، صنعتی و نیروگاهی مصرف می کند. اما بهره وری 
پایین در بخش های مختلف باعث شده است که عرضه گاز نتواند 

پاسخگوی تقاضای روزافزون باشد.
پاک نژاد، وزیر نفت، با اشاره به راهکارهای رفع ناترازی گاز، بر 
دو محور اصلی تأکید کرده است، طبق قانون برنامه هفتم توسعه، 
تولید گاز باید تا پایان برنامه به روزانه یک میلیارد و 3۸۰ میلیون 

مترمکعب برسد. برای تحقق این هدف، نیاز به ۴۵ میلیارد دلار 
سرمایه گذاری وجود دارد که بخش عمده ای از آن باید در توسعه 

میادین گازی و زیرساخت های مرتبط صرف شود.
همچنین او معتقد است کنترل مصرف افسارگسیخته انرژی از 

طریق راهکارهای قیمتی و غیرقیمتی یکی دیگر از اولویت هاست. 
بخش  حمایت  با  کم بازده  بخاری های  تعویض  مثال،  به عنوان 
خصوصی و بازپرداخت سرمایه از محل صرفه جویی سوخت، از جمله 

اقدامات پیشنهادی است.
در شرایط کنونی، مصرف بالای گاز در بخش خانگی و صنعتی، 
نیروگاه ها را ناچار به استفاده از سوخت های آلاینده مانند مازوت و 
گازوئیل کرده است. این موضوع به ویژه در فصول سرد سال موجب 
تشدید آلودگی هوا در کلان شهرها می شود. پاک نژاد با اشاره به تجربه 
کشورهای پیشرفته در مدیریت آلودگی ناشی از سوخت های فسیلی، 
دودکش  در  فیلتر  نصب  مانند  فناوری هایی  به کارگیری  لزوم  بر 

نیروگاه ها تأکید کرد.
وزیر نفت همچنین تأکید کرد که هرگونه اصلاح در نظام مصرف 
انرژی باید با در نظر گرفتن شرایط معیشتی مردم و ارائه پیوست های 
اجتماعی و رسانه ای همراه باشد. به گفته او، تصمیم گیری های گذشته 
در این حوزه گاهی بدون توجه به این موارد بوده و پیامدهای اجتماعی 

نامطلوبی ایجاد کرده است.
رفع ناترازی گاز در ایران نیازمند اقداماتی فوری و راهبردی در 
تأمین  است.  مصرف  مدیریت  و  تولید  افزایش  حوزه  دو 
سرمایه گذاری های کلان، بهبود بهره وری انرژی و کاهش مصرف 
سوخت های آلاینده، می تواند به تأمین پایدار انرژی و کاهش اثرات 

زیست محیطی کمک کند.

رفع ناترازی گاز ۴۵ میلیارد دلار می طلبد

 مدیرعامل شرکت ملی نفت، فعالان صنعت نفت ایران را قوی ترین افراد از نظر علمی 
و فنی برشمرد و گفت: جهان برای متخصصان صنعت نفت ایران فرش قرمز پهن می کند

به گزارش خبرنگار اقتصادی ایرنا، »حمید بورد« امروز )چهارشنبه( در همایش مهاجرت 
نخبگان علمی افزود: صنعت نفت از بدو پیدایش خود همواره برای تخصص و تامین و 

پرورش نیروی انسانی برنامه ویژه ای داشته است.
وی افزود: دانشکده نفت آبادان، دومین دانشگاه کشور است که سال 131۸ نخستین 

مجموعه آن احداث شد.

معاون وزیر نفت خاطرنشان کرد: همواره پرورش و نگهداشت نیروها در صنعت نفت یک 
دغدغه بسیار جدی برای صنعت بوده که در سال های اخیر دچار خسران، کاهش و حذف 
تعداد زیادی از برنامه ها شده است.بورد با اشاره به اینکه صنعت نفت برای رفع نیاز مهندسی 
خود دانشکده نفت و برای مدیریت، دانشکده حقوق را ایجاد کرد، گفت: همچنین دانشکده 
حسابداری و حتی دانشکده پرستاری برای خدمات و برای پرورش نیروی تکنسین، کارآموزی 
و کارگاهی هنرستان داشتند که هم نیروی متخصص به صنعت تزریق می کرد و هم پرورش 
نیروی مناسب داشت.مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران ادامه داد: تعریف نخبه در صنعت 

نفت با جاهای دیگر مقداری متفاوت است و لزوما کسی که معدل بالا داشته یا نمره خوب 
گرفته باشد، نیست.وی گفت: نخبه در صنعت نفت کسی است که برای کار مناسب آموزش 

مناسب دیده و توان مناسبی هم برای این کار دارد.
این مقام مسئول یادآور شد: تا همین چند سال پیش ما بهترین نیروها را در سطح منطقه 

داشتیم، اما اکنون نمی توانیم ادعای چندانی داشته باشیم.
مدیرعامل شرکت ملی نفت افزود: پرورش یافتگان صنعت نفت قوی ترین نیروها در 
سطح منطقه بودند و هر کسی پس از دوران دانشکده پنج سال در مناطق نفت خیز جنوب 

کار می کرد، همه شرکت های نفتی جهان خواستار او بودند.
بورد ادامه داد: اکنون نیز هر کسی در حوزه نفت ما کار کرده است، دنیا برایش فرش قرمز 
پهن می کند و بسیاری از کارشناسان صنعت نفت در کشورهای مختلف فعال بوده و کار 

می کنند.

معاون وزیر نفت عنوان کرد:

خُسران صنعت نفت از مهاجرت نیروها

خبر

پاک نژاد: وزارت نفت برای رفع معضل 
قاچاق کمک می کند

 وزیر نفت، روشن شدن وضعیت قاچاق سوخت در کشور را یک مطالبه 
عمومی برشمرد و گفت: ما هم وظیفه داریم در کنار سایر دستگاه هایی که 

مسئولیت پیگیری قاچاق را دارند برای رفع این موضوع کمک کنیم.
به گزارش ایرنا از وزارت نفت، »محسن پاک نژاد« ابراز امیدواری کرد 

در آینده در این زمینه به نتیجه برسیم.
وی، درباره محور نشست با اعضای کمیسیون برنامه و بودجه مجلس 
شورای اسلامی خاطرنشان کرد: در این نشست پرسش ها و موضوعاتی در 
ارتباط با چگونگی پیشبرد اهداف کمی و کیفی برنامه هفتم توسعه مطرح 

و توضیح لازم داده شد.
وزیر نفت ادامه داد: در طول چهار ماه گذشته همکارانم در وزارت نفت 
به منظور تحقق این برنامه به خوبی عمل کرده اند. به هر حال استنباط من 
این بود که رضایت اعضای کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای 

اسلامی از نحوه پاسخگویی وزارت نفت در این نشست جلب شد.
پاک نژاد درباره نشست با نمایندگان استان تهران در چارچوب ارائه 
عملکرد شرکت ملی نفت ایران، شرکت ملی گاز ایران و شرکت ملی پالایش 
و پخش فرآورده های نفتی ایران افزود: در این نشست دو موضوع ناترازی 
انرژی و قاچاق سوخت مورد بررسی قرار گرفت و راهکارهایی که می تواند 

در ارتباط با پیشگیری از استمرار آن در کشور موثر باشد، ارائه شد.
وی با اشاره به نشست اخیر سران  قوا در زمینه ناترازی ها در کشور گفت: 
در این نشست تصمیماتی در سطح کلان برای ناترازی در همه بخش ها 
همچون انرژی، حوزه بانکی و صندوق های بازنشستگی اتخاذ و با توجه 

به حضور مسئولان ذی ربط جمع بندی هایی در این زمینه انجام شد.
به گزارش ایرنا، شب گذشته چهارمین نشست بررسی ناترازی انرژی 
به میزبانی محسن پاک نژاد، وزیر نفت و با حضور نمایندگان استان تهران 

در مجلس شورای اسلامی برگزار شد.
نخستین، دومین و سومین نشست بررسی ناترازی انرژی 1۴، 1۸ آذر و 
سوم دی امسال با حضوری جمعی از اعضای هیات دولت و نمایندگان 

مجلس شورای اسلامی در وزارت نفت برگزار شده بود.

همایش ستارگان حل اختلاف با  حضور آیت الله نورمفیدی نماینده ولی فقیه در استان ، آسیابی رئیس کل دادگستری گلستان ، اسپانلو  دادستان مرکز استان  و یوسفی 
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی گرگان برگزار شد.

در این مراسم از بزرگان و معتمدان اثرگذار و پیشگان در عرصه صلح و سازش  قدردانی شد

همایش ستارگان حل اختلافهمایش ستارگان حل اختلاف

شــرکت گازپــروم روسیه بــا انقضای توافق پنج ســاله 
ترانزیت گاز از خاک اوکراین در ســاعت هشــت صبح اول 
ژانویه به وقت مســکو، ارســال گاز از این مسیر را متوقف 

کرد.
به گزارش ایســنا، این غول گازی روسیه در پســتی در 

تلگــرام اعلام کــرد بــه دلیل امتناع مکرر و آشــکار طرف 
اوکراینی از تمدید این توافق، گازپروم از اول ژانویه ســال 
۲۰۲۵، از فرصت قانونی و فنی برای تامین گاز برای ترانزیت 

از طریق اوکراین محروم شــده است.
جرمان گالوشــنکو، وزیر انرژی اوکراین هم در بیانیه ای 

اعلام کرد ما ترانزیت گاز روسیه را متوقف کردیم. این یک 
رویداد تاریخی اســت. روسیه، بازارهای خود را از دســت داد 
و ضرر مالی متحمل خواهد شــد. اروپا تصمیم خود را برای 
تــرک گاز روسیــه گرفته اســت. وزارت انــرژی اوکراین 
همچنیــن اعلام کرد انتقــال گاز روسیه از طریق اوکراین، 

در جهت منافع امنیت ملی، متوقف شــده است.
توقــف ترانزیت گاز روسیه از اوکراین، در بحبوحه جنگ 
میان دو همسایه که در فوریه سال ۲۰۲۲ آغاز شد، پیش بینی 
شده بود. اوکراین تاکید کرده بود این توافق را تمدید نخواهد 

کرد.

اعلام توقف ارسال گاز از اوکراین توسط گازپروم



WWW.JAHANEGHTESAD.COM

13 دی ماه 1403 سال سی ودوم  شماره 8602 پنجشنبه 

   Wednesday    2025 2 January7 ایران

شـرکت سـرمایه گذاری و توسـعه ارونـد بـا توجـه بـه 
ظرفیت هـای چشـمگیری اسـتان خوزسـتان و به ویـژه 
منطقه آزاد اروند در شـهرهای آبادان و خرمشـهر در حوزه 
انـرژی، کمیتـه نفـت، گاز و پتروشیـمی را بـا هـدف توسـعه 
فعالیت هـای نفـتی و اجـرای پروژه هـای توسـعه ای و جذب 
هـر چـه بیشـتر سـرمایه گذاری هـای داخـلی و خـارجی در 

این بخش، تشکیل داده است.
بـه گـزارش روابـط عمـومی و اموربیـن الملـل سـازمان 
منطقـه آزاد ارونـد بـه نقـل از میـز نفـت، منطقـه آزاد ارونـد 
بـه دلیـل موقعیـت سـوق الجیشی، منابـع عظیـم نفـتی، 
پایانه هـای دریـایی و بنـدری، یاردهای سـاخت تأسیسـات 
دریـایی و اسـتقرار افزون بـر ۲۷ مجتمـع پتروشیـمی در 
فاصلـه 1۰۰ کیلومتـری ایـن منطقـه، به طـور قطـع یکی از 
مهم تریـن مناطـق آزاد صنعـتی و تجـاری کشـور به شـمار 

می رود.
شـرکت سـرمایه گذاری و توسـعه ارونـد به عنـوان یکی 
از زیرمجموعه هـای سـازمان منطقـه آزاد ارونـد، بـا هـدف 

بسترسـازی بـرای رشـد و توسـعه اقتصـادی، صنعـتی، 
عمرانی و بازرگانی با مرکزیت خرمشـهر و آبادان در اسـتان 
خوزسـتان بـه فعالیـت مشـغول اسـت.این شـرکت تلاش 

می کنـد بـا جـذب سـرمایه های داخـلی و خـارجی و ارائـه 
خدمـات پشـتیبانی، فعالیت هـای اقتصـادی، تجـاری و 
صنعـتی را بـا بهره منـدی از پتانسیل هـای موجـود توسـعه 

دهد.شـرکت سـرمایه گذاری و توسـعه ارونـد بـا توجـه بـه 
ظرفیت هـای چشـمگیری اسـتان خوزسـتان و به ویـژه 
منطقه آزاد اروند در شـهرهای آبادان و خرمشـهر در حوزه 
انـرژی، کمیتـه نفـت، گاز و پتروشیـمی را بـا هـدف توسـعه 
فعالیت هـای نفـتی و اجـرای پروژه هـای توسـعه ای و جذب 
هـر چـه بیشـتر سـرمایه گذاری هـای داخـلی و خـارجی در 

این بخش، تشکیل داده است.
تسـهیل تجـارت و صنعـت بـا ارائـه خدمات مشـاوره ای 
و ایجـاد فرصت هـای جدید برای سـرمایه گذاری، اسـتفاده 
از ابزارهـای مـالی و اعتبـاری ماننـد بانک هـا و بورس برای 
تأمیـن منابـع مـالی پروژه هـا و اطلاع رسـانی و پشـتیبانی 
بـرای هدایـت و حمایـت از سـرمایه گذاران و همچنین ارائه 
بسـته های تشـویقی و معافیت هـای مالیـاتی از جملـه 
جـذب  بـرای  شـرکت  ایـن  برنامه هـای  مهمتریـن 
سـرمایه گذاران بـه شـمار می رود و امیـد اسـت کـه ایـن 
نقطـه از کشـور بـار دیگـر بـه یـکی از هاب هـای اصـلی 

انرژی در منطقه غرب آسیا تبدیل شود

زهـرا افضلیـان- خبرنگار جهان اقتصاد
مدیـر عامـل شـرکت آب و فـاضلاب یـزد از اجـرای 
۲۵۰ طـرح آبرسـانی بـا اعتبـاری بالـغ بـر یکصـد هـزار 
میلیـارد ریـال بـا هـدف تامیـن پایـدار آب و حفاظـت از 

منابع زیرزمینی در اسـتان خبر داد.
از  خبرنـگاران  بازدیـد  جریـان  در  علمـدار  جلال 
طرح هـای شـاخص آبرسـانی اسـتان بـا عنـوان " کاروان 
روایـان آب" کـه بـه مناسـبت سـالروز تاسیـس شـرکت 
آبفـا )11 دیمـاه( برگـزار شـد بـا بیـان اینکه پیشـرفت این 
رینـگ  طـرح  اظهارداشـت:  اسـت،  متفـاوت  طرح هـا 
شـهری یزد از مهمترین طرح های در دسـت اجرا اسـت 
کـه بـا لولـه گـذاری بـه طـول 1۶۵ کیلومتـر خـط انتقال 
و شـبکه توزیـع 1۷۰ هـزار متـر مکعـب، مخـزن ذخیـره 
آب و ۲ ایسـتگاه پمپـاژ بـا هـدف تامیـن و ذخیـره سـازی 
آب شـرب و بهداشـتی و توزیـع عادلانـه کیـفی و کـمی 

آب شـرب در دسـت انجام است.
وی گفـت: عملیـات اجـرایی طـرح رینـگ شـهری در 
سـال 1۴۰۰ آغـاز شـده و اکنـون حـدود ۹۰ درصـد 

پیشـرفت فیزیکی دارد.
مدیرعامـل شـرکت آب و فـاضلاب یـزد تصریـح کرد: 
از اول انـقلاب تاکنـون 11۵ هـزار مترمکعـب مخـزن 
تامیـن آب در شـهر یـزد سـاخته شـده بـود و در صـورت 
قطـع آب انتقـالی تـاب آوری تامیـن آب در یـزد حـدود 1۶ 
هـزار   1۷۰ گذشـته  سـال   ۲.۵ در  امـا  بـود؛  سـاعت 
مترمکعـب بـه حجـم ذخیـره مخـازن ایـن شهرسـتان 
اضافـه و تـاب آوری آب بـه 3۵ سـاعت افزایـش یافتـه 

است.
علمـدار بـا بیـان اینکـه حـدود ۶۵ هـزار متـر مکعـب 
مخزن هم در شهرسـتان های اسـتان در دسـت سـاخت 
اسـت، گفـت: مجموعـا ۲۲۰ هـزار متـر مکعـب مخزن در 
اسـتان در حـال سـاخت اسـت کـه بـرای سـاخت ایـن 

مخازن ۴۰ هزار میلیارد ریال اعتبار نیاز اسـت.
وی اضافـه کـرد: در صـورت تامیـن اعتبـار، ایـن 
مخـازن در خـرداد مـاه سـال آینـده وارد مدار شـده و مورد 

بهـره برداری قرار می گیرند.

از  از طـرح آب رسـانی  بازدیـد  علمـدار در جریـان 
چاه هـای جدیـد جنـوب شـرقی یزد به مناطق حسـن آباد، 
ملاصـدرا و اکـرم آبـاد گفـت: ایـن طـرح هم اکنـون بـا 
بـرآورد اعتبـاری بالـغ بـر ۹ هـزار و ۲۰۰ میلیـارد ریـال در 

جوار جاده دربید در شـهر یزد در حال اجراسـت. 
وی اضافـه کـرد: بـا اجـرای ایـن طـرح ضمـن جمـع 
آوری آب هشـت حلقـه چـاه جدیـد الاحـداث در منطقـه 
چرخـاب، آب شـرب پایـدار با فشـار مناسـب بـرای افزون 

بر ۵۵ هزار نفر سـاکنان این مناطق تامین می شـود.

علمـدار خاطرنشـان کـرد: بـرای ایـن طـرح پنـج هزار 
مترمکعـب مخـزن سـاخته شـده و مخـزن دوم نیـز بـا 

ظرفیت 1۰ هزار مترمکعب درحال سـاخت اسـت.
مدیرعامـل شـرکت آبفـای یـزد همچنیـن در بازدیـد 
از مجتمـع آب رسـانی شـهید سـلیمانی شـهر یـزد نیـز 
گفـت: ایـن مجتمـع بزرگتریـن ایسـتگاه پمپـاژ اسـتان 
اسـت کـه بـا ظرفیـت یکهـزار و 3۰۰ لیتـر بـر ثانیه حدود 

۹۰ درصد پیشـرفت فیزیکی دارد.
وی اضافـه کـرد: ایـن ایسـتگاه ضمـن جمع آوری آب 
۴۵ حلقـه چـاه، آب شـرب و بهداشـتی و بـا کیفیـت 

شـهروندان مناطق مختلف اسـتان را تامین می کند.
علمـدار افـزود: بـرای سـاخت ایـن طـرح ۷۵۰ میلیارد 
ریـال از محـل اعتبـارات داخـلی شـرکت آب و فـاضلاب 
هزینـه شـده  اسـت و بـرای اتمام آن بـه ۲۰۰ میلیاردریال 
دیگـر اعتبـار نیـاز اسـت کـه در صـورت تامیـن اعتبـار 

تاپایان سـال به بهره برداری می رسـد.
مدیرعامـل شـرکت آبفـای یـزد همچنیـن در بازدیـد 
از مخـزن 3۰ هـزار مترمکعـبی فـدک شـهر یـزد یـادآور 
شـد: ایـن مخـزن بخـشی از طـرح رینگ آبرسـانی شـهر 
یـزد اسـت کـه طـول خـط آبرسـان آن 1۷ کیلومتـر و بـا 
دبی ۴۰۰ لیتـر بـر ثانیـه بـه مناطـق مهـرآوران، طـوبی و 

اندیشـه آبرسانی می کند.
وی گفـت: ایـن مخـزن و خـط انتقـال آن بـا اعتبار 1۰ 
میلیـارد ریـال در مرحلـه تسـت و انجـام فراینـد نهـایی 
کار اسـت کـه در آینـده نزدیـک مـورد بهـره بـرداری قرار 

می گیرد.

نگاهی به پتانسیلی که فراموش شده: ظرفیت نفت در اروند چیست؟

اجرای ۲۵۰ طرح آبرسانی در یزد با اعتباری بالغ بر یکصد هزار میلیارد ریال

 طی ۹ ماهــه امســال میزان تخلیــه و بارگیری کالاهای 
غیرنفتی در بنادر این استان در مقایسه با مدت مشابه سال قبل 

1۲.۶ درصد رشد داشته است.
خبرگزاری مهر، گروه استان ها: بندر بوشهر واقع در سواحل 
خلیج فارس به عنوان یکی از مهم ترین و استراتژیک ترین بنادر 
ایران شــناخته می شــود که طی ســال های اخیر با توســعه 

زیرساخت ها رونق خوبی یافته است.
این بندر نه تنها به دلیل موقعیت جغرافیایی اش که به عنوان 
دروازه ای به کشورهای حاشیه خلیج فارس عمل می کند، بلکه 
به دلیل زیرســاخت های جدید و به روز شــده اش، شاهد رونق 

قابل توجهی در فعالیت های بندری و تجاری بوده است.
بندر بوشــهر با تاریخچه ای غنی، از دیرباز به عنوان یکی از 
مراکز تجاری و اقتصادی ایران شناخته شده است. این بندر در 
طــول تاریــخ، محل تبــادل کالا و فرهنگ میان ایران و دیگر 
کشورها بوده است. با توجه به موقعیت استراتژیک بوشهر، این 
بندر همواره مورد توجه تجار و سرمایه گذاران داخلی و خارجی 

قرار داشته است.
در ســال های اخیر، ســرمایه گذاری های کلانی در زمینه 
زیرســاخت های بنــدری بوشــهر انجام شــده اســت. این 
ســرمایه گذاری ها شــامل توسعه اســکله ها، افزایش ظرفیت 
انبارهــا، بهبــود تجهیزات بارگیری و تخلیــه و همچنین ارتقا 
سیستم های حمل و نقل داخلی است. این اقدامات نه تنها باعث 

افزایش ظرفیت بندر بوشــهر شــده بلکه زمان ترخیص کالا را 
نیز کاهش داده است.

یکی از فعالان تجاری اســتان بوشــهر در گفتگو با خبرنگار 
مهر اظهار کرد: توسعه زیرساخت های بندری یکی از مهمترین 
خواســته های تجار و بازرگانان اســت که نقش مهمی در بهبود 

صادرات و واردات کالا دارد.
محمد رســتمی با تاکید بر ایجاد زمینه ورود شــناورهای ۵۰ 
هزار تنی به بندر بوشــهر بیان کرد: نیاز اســت که بندر بوشــهر 
آماده پهلوگیری کشتی های پهن پیکر شود و در این راستا باید 
عمق کانال بندر افزایش یابد تا کشــتی های بزرگ بتوانند وارد 

بندر شوند.وی بیان کرد: اکنون نیز با تقویت زیرساخت ها، بندر 
بوشهر شاهد افزایش قابل توجهی در ورود و خروج کالاها بوده 
و میزان تخلیه و بارگیری کالا در این بندر نسبت به سال های 

گذشته به طرز چشمگیری افزایش یافته است.
رونق فعالیت های بندری در بوشهر تأثیرات مثبتی بر اقتصاد 
محلی و ملی داشــته است. افزایش فعالیت های تجاری موجب 
ایجاد شــغل های جدید، افزایش درآمدهای مالیاتی و توســعه 

صنایع وابسته به حمل و نقل شده است.
همچنین، بهبود زیرســاخت ها باعث جذب سرمایه گذاران 
خارجی و داخلی شــده که می تواند به توســعه اقتصادی استان 

بوشهر کمک کند.
مدیرکل بنادر و دریانوردی اســتان بوشهر صبح چهارشنبه 
در جمع خبرنگاران اظهار کرد: طی ۹ ماهه امسال میزان تخلیه 
و بارگیری کالاهای غیرنفتی در بنادر این اســتان در مقایســه با 
مدت مشــابه ســال قبل با رشد 1۲.۶ درصدی به هشت میلیون 

و ۹۰۲ هزار و ۶3۸ تن رسید.
محمد شکیبی نسب افزود: همچنین عملکرد کانتینری بنادر 
استان با رشد 11.۵ درصدی به 1۲۰ هزار و ۸۸۴ دستگاه کانتینر 

رسیده است.
وی بیــان کــرد: مجموع تخلیه و بارگیری کالاهای نفتی و 
غیرنفتی بنادر اســتان بوشــهر نیز در ۹ ماهه ابتدایی امسال ۴۵ 

میلیون و ۵۰۰ هزار تن گزارش شده است.

رونق اقتصادی در جوار خلیج فارس؛ تخلیه و بارگیری افزایش یافت

 رامیــن نیکرفتار/ خبرنگار جهان اقتصاد
مدیرعامــل پتروشیمی تبریــز اعلام کرد: احداث واحد 
تولید پلی اتیلن ســنگین با ظرفیت 31۰ هزار تن در ســال با 
ســرمایه گذاری 1۲ همت با دانش بومی آغاز شــده و بهمن 

1۴۰۴ به بهره برداری می رسد.
سید نوراله میراشــرفی در دیدار با شــورای هماهنگی 
روابــط عمــومی آذربایجان شــرقی اظهار کرد: توســعه 
محصولات سبد تولیدی پتروشیمی تبریز به دو برابر ظرفیت 
فعلی تا ســال 1۴۰۵ مهم ترین هدف توسعه ای این مجتمع 

است. 
وی افزود: یکی از طرح های مهم توســعه ای پتروشیمی 
تبریز طرح پلی اتیلن ســنگین بوده که برای نخســتین بار در 
کشــور با اســتفاده از دانش فنی کاملًا ایرانی طراحی شده و 

در مرحله اجرا می باشد. 
مدیرعامــل پتروشیــمی تبریــز بیــان داشــت: با آغاز 
فعالیت های اجرایی و مطابق با برنامه ریزی دقیق انجام شده 
در دهه فجر 1۴۰۴ واحد پلی اتیلن ســنگین به بهره برداری 
می رســد و ظرفیت تولیدات پلیمری شــرکت را به ۲ برابر 

ظرفیت فعلی می رساند. 
میراشــرفی ادامه داد: حجم ســرمایه گذاری طرح حدود 
1۲ همت برآورد شــده اســت و با راه انــدازی آن صادرات 

پتروشیــمی تبریــز به میزان قابل توجــهی افزایش خواهد 
داشت.

مدیرعامل شــرکت پتروشیمی تبریز در این دیدار ضمن 
ارائــه گــزارشی از آخرین وضعیت پروژه انتقال پســاب از 

تصفیه خانه مرکزی شهر به مجتمع پتروشیمی تبریز، افزود: 
بــا توجــه به اهمیت روز افــزون بهره مندی از منابع آب در 
مصــارف صنعتی و شــهری از طــرفی و کمبود منابع آبی از 
سوی دیگر، استفاده از پساب شهری یکی از استراتژی های 

توســعه منابع آبی در شرکت پتروشیمی تبریز است. 
وی این پروژه را تضمینی برای بهبود کیفیت زندگی در 
شــهر تبریز و به تبع آن بقای شــرکت دانســت و متذکر شد: 
با اجرایی شدن قرارداد تخصیص ۵ میلیون مترمکعب پساب 
خروجی از تصفیه خانه فاضلاب شــهر تبریز، امکان تأمین 
آب صنعــتی موردنیاز مجتمع پتروشیــمی تبریز نیز فراهم 

می گردد.
میراشرفی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه 
ظرف ســه تا چهار ســال آینده حدود نیمی از ۷۰۰ پرســنل 
رســمی پتروشیمی تبریز بازنشســته می شوند، اضافه کرد: 
بایــد از هــم اکنون به فکر جانشین پروری نیروی کار از بین 
کارکنان ارزشمند قرارداد مستقیم باشیم و موضوع یاد شده 

را برای پیشــرفت این مجموعه جدی بگیریم. 
براســاس ایــن گــزارش در پایان این مراســم محمد 
عزیزی راد، مدیرکل روابط عمومی  استانداری و دبیر شورای 
هماهنگی روابط عمومی های اســتان آذربایجان شــرقی از 
طرف جامعه رسانه ای از ابراهیم افشاری، مشاور مدیرعامل 
و محمدامیــن عباس زاده، رئیس روابط عمومی پتروشیمی 
تبریز، به پاس تلاش های ارزنده شــان در راســتای ایجاد 
اعتماد و امید در جامعه و همکاری و هم افزایی با رســانه ها 

تقدیر و تشکر کرد. 

احداث واحد تولید پلی اتیلن سنگین در پتروشیمی تبریز

اخبار

برگزاری ۶۱۰۰ نفرساعت دوره آموزشی 
در آبفای ایلام

مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب ایلام گفت: از ابتدای ســال جاری 
تاکنون، بیش از ۶1۰۰ نفر ســاعت دوره های آموزشی شــغلی- تخصصی 

عمومی در آبفای استان برگزار شده است
به گزارش روابط عمومی شــرکت آب و فاضلاب اســتان ایلام،محمد 
محمدی گفت: به جهت بالا بردن بهره وری، به روز شدن پرسنل و تسلط 
حداکثری بر امور مربوطه برای کســب رضایتمندی مردمی، شــرکت آبفا 
از ابتدای سال جاری تاکنون اقدام به برگزاری بیش از 3۰ دوره آموزشی 

در زمینه های مختلف کرده است.
 وی افــزود: شــرکت آبفــا در حوزه های مختلفی ماننــد ارتقاء امنیت 
تأسیســات، ایمنی دســتگاه ها و ابزار دقیق، حفاظت فیزیکی، حفاظت از 
مــدارک و اســناد، تعمیر و نگهداری و انبــار، دوره های آموزشی به میزان 

۶1۰۰ نفر ساعت برگزار کرده است.

همراهی شهروندان در مدیریت 
مصرف انرژی؛ بهترین و ارزان ترین 

راهکار عبور از شرایط بحرانی است
به گزارش روابط عمومی شــرکت توزیع نیروی برق جنوب اســتان 
کرمــان، اردشیــر رئیسی مدیر برق شهرســتان فاریاب با بیان این که ۹۰ 
درصد واحدهای نیروگاهی ایران نیروگاه های حرارتی هستند و با استفاده 
از سوخت به تولید برق می پردازند، افزود: کشور ما حدود ۶۰ هزار مگاوات 
ظرفیت تولید برق دارد که این میزان تولید، تقریبا برابر با نیاز مصرفی کل 

مشترکین کشور در تابستان می باشد.
وی افزود: میزان مصرف برق کشــور در فصل ســرد ســال به ۴۶ هزار 
مگاوات کاهش می یابد و به همین جهت ما در تامین برق کشور در ظرفیت 
نیروگاهی مشکل جدی نداریم و مشکل کنونی نیز به علت کمبود تامین 

سوخت نیروگاه ها به وجود آمده است.
وی تاکید کرد: در صورت عدم همکاری شــهروندان گرامی، ممکن 
است میزان خاموشی های اعمال شده در روزهای آینده افزایش هم بیاید 
و بر همین اســاس لازم اســت که شهروندان که ذینفعان اصلی پایداری 
برق در شــبکه هســتند، همکاری کنند تا با کمک همدیگر از این مرحله 

سخت گذر کنیم.
مهندس رئیسی اظهار کرد: برای حفظ پایداری و امنیت شــبکه برق 
کشــور که هم اکنون در بیشتر استان های شمالی کشور مشاهده می شود، 
اقداماتی مانند کاهش ســه مگاواتی برق در بخش خانگی و تجاری، یک 
مگاوات در بخش صنعت، یک مگاوات در بخش کشــاورزی و همچنین 
کاهــش ۵۰ درصــدی مصرف برق در بخش اداری شهرســتان از جمله 
اقداماتی است که از سوی شرکت توانیر در راستای مدیریت پیک بار انجام 

شده است.
برخورد با مشــترکینی که الگوهای مصرف را رعایت نمی کننداردشیر 
رئیسی مدیر برق شهرســتان فاریاب، خواســتار تعدیل و خاموش کردن 
نورپــردازی ســاختمان ها، تابلوهــای تبلیغاتی، کاهش مصرف توســط 
مشترکان پرمصرف و نامتعارف خانگی و تجاری شد و گفت: همه مشترکان 
پرمصرف و نامتعارف خانگی و تجاری در شهرســتان فاریاب شناســایی 
شده اند که در صورت رعایت نکردن الگوهای مصرف، برق آنها قطع شده 

و انشعاب آنها با هزینه خودشان به کنتور هوشمند مجهز خواهد شد.
وی با اشــاره به آغاز روند تعدیل روشــنایی بوستان ها و چراغ های بین 
راهی برای مدیریت مصرف برق در شهرستان فاریاب افزود: شرکت توزیع 
برق به شدت با استخراج رمز ارز از طریق برق شبکه های عمومی مخالف 
اســت و شــهروندان می توانند با شماره تلفن 3۰۰۰۵1۲1 موارد استخراج 
غیرقانــونی رمــز ارز را گزارش داده و تا ســقف ۵۰۰ میلیون ریال پاداش 

نقدی دریافت کنند.
مدیــر بــرق شهرســتان فاریاب همچنین از جمــع آوری لامپ های 
پرمصرف و ریســه ها از ســطح شــهر فاریاب خبر داد و خواستار همکاری 
تنگاتنــگ مــردم با متولیان امر شــد و گفت: برای مدیریت بهینه مصرف 
برق، باید به ســمت هوشمندســازی کنتور و رعایت الگوی مصرف برویم 
و در کنار آن، تولید برق از طریق انرژی های نو از جمله انرژی خورشیدی 

را بیشتر جدی بگیریم.
وی همچنین با اشــاره به نصب کنتورهای هوشــمند برق در بخش 
خانگی، کشاورزی و اداری به منظور کنترل پذیری، رویت پذیری و کاهش 
مصــرف افــزود: علاوه بر این، برای کاهش اتلاف انرژی برق، ۷۰ درصد 
شــبکه فشــار ضعیف در سطح شهرستان به کابل های خودنگهدار تبدیل 

شده است.
وی در ادامه خواستار استفاده از ظرفیت آموزش در مدارس برای ترویج 
فرهنگ مصرف بهینه و درســت برق و انرژی شــد و گفت: علاوه بر آگاه 
ســازی به دانش آموزان بایســتی همه واحدهای بزرگ صنعتی و تولیدی 
شهرستان به دیزل ژنراتور مجهز شده و سوخت دوم تهیه کنند تا در مواقع 

قطع برق از مولدهای اضطراری استفاده نمایند.
اســتفاده از انرژی خورشیدی علاج کمبود برقمدیر برق شهرســتان در 
تشریح اقدامات انجام شده برای تولید برق از انرژی خورشیدی در سطح 
این شهرســتان گفت: مقدمات تولید برق خورشیدی با مشــارکت کمیته 
امداد و مددجویان آن نهاد آغاز شده و آماده بهره برداری است و این پروژه 
در نهایت برق تولید شــده از برق خورشیدی به طور مســتقیم به شــبکه 

عمومی تزریق خواهد شد.
وی خاطرنشــان کرد: در مناطق روســتایی جهت تولید برق با ظرفیت 
های مورد تقاضای مشــترکین بخش های کشــاورزی هر کدام به اندازه 
۸۰ درصد دیماند مصرفی خود را از طریق احداث نیروگاه برق خورشیدی 
با تشــکیل جلســات متعدد با همکاری دهیاری ها و کشاورزان انجام و در 
حال سیر مراحل میباشد.وی با اشاره به خرید برق نیروگاه های خورشیدی 
به صورت تضمینی و با قیمت مناسب توسط دولت و اعطای وام به سرمایه 
گذاران این بخش گفت: مشکل تامین برق مشترکین از طریق انرژی های 
تجدیدپذیر به خصوص انرژی خورشیدی با حمایت دولت شرایط مناسبی 

را به وجود آورده است.

١٣ هزار و ٣٥٠ کنتور آب در سیستان 
و بلوچستان تعویض شد

 مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب سیســتان و بلوچســتان از تعویض 
بیــش از 13 هــزار و 3۵۰ فقــره کنتور آب با صــرف اعتباری بالغ بر ۲۰۰ 

میلیارد ریال خبر داد.
به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب سیستان و بلوچستان، 
"علیرضــا قاســمی" در این باره بیان کرد: از محــل اعتبارات ملی و منابع 
داخلی نســبت به تعویض 13 هزار و 3۵۰ کنتور در شــهرها و روســتاهای 
استان در سال جاری اقدام شده است.  وی هزینه صرف شده برای تعویض 
این تعداد کنتور را بالغ بر ۲۰۰ میلیارد ریال از منابع داخلی و اعتبارات ملی 
اعلام کرد و افزود: از این تعداد، 1۰ هزار و ۴۷۴ فقره در شهرها و ۲ هزار 

و ۸۷۶ فقره در روستاهای استان بوده است.
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نهادها به مجوزهای موسیقی وزارت فرهنگ 
متعهد باشند/ در استان ها وحدت رویه حاکم شود
 مدیرعامل خانه موسیقی ایران با تاکید بر 
اجرایی شدن مجوزهای موسیقی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی گفت: در کل کشور باید یک 
رویه حاکم باشد، نباید مسئولان در هر استان 
برای خودشان سیاست گذاری کنند، همه نهادها 
باید به مجوزهای وزارت فرهنگ متعهد و پایبند 

باشند.
به گزارش خبرنگار فرهنگی ایرنا، دهم دی 
ماه، یکصدودهمین جلسه شورای هنر به ریاست 
سیدعباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
و با حضور حجت الاسلام و المسلمین عبدالحسین 
خسروپناه دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی، 
اعضای شورای هنر و اعضای هیات مدیره خانه 
موسیقی برگزار شد و در این جلسه وضعیت 
موسیقی و سند ملی موسیقی مورد بررسی قرار 

گرفت.
براساس مصوبه این جلسه، شورای هنر با 
و  نظام مسایل  باید  همکاری خانه موسیقی 
اولویت های حوزه موسیقی کشور را ارائه دهد، 
ستاد اجرایی موسیقی کشور نیز به استناد سند 
موسیقی به طور جدی فعالیت خود را آغاز و همه 
دستگاه های عضو موظف به همکاری است. 
علاوه بر آن ستاد موسیقی کشور اصلاحات مورد 
نیاز سند موسیقی را به شورای هنر ارائه کند و 
گزارش اجرای سند موسیقی نیز در فواصل زمانی 
ارائه شود.حمیدرضا نوربخش در گفت وگو با 
خبرنگار ایرنا درباره بررسی وضعیت موسیقی در 
جلسه شورای هنر، اظهارداشت: شورای هنر از 
هیات مدیره خانه موسیقی دعوت کرده بود که 
در جلسه ای با موضوع بررسی وضعیت موسیقی 
و چالش های پیش رو پیرو سند موسیقی که با 
کمک شورای هنر به تصویب شورای عالی 

انقلاب فرهنگی رسیده بود، حضور پیدا کند.
گفت:  ایران  موسیقی  خانه  مدیرعامل 
مشکلاتی در حوزه موسیقی، مسائل و خلاءهایی 
در سند ملی موسیقی وجود دارد که باید توسط 
ستادی که در سند پیش بینی شده است، برطرف 

شود، این ستاد قرار است سند ملی را بررسی و 
دائما مسائل و مشکلات را رصد کند تا با کمک 

شورای هنر آنها حل شوند.
چالش های  و  مسائل  با  افزود:  نوربخش 
مختلفی در حوزه موسیقی مواجه هستیم از جمله 
)گروه  موسیقی  کنسرت  یک  امسال  آذرماه 
موسیقی »نقش«( به دلیل حضور نوازنده خانم 
در این کنسرت، در اصفهان لغو شد و مسائلی از 
این قبیل که در سند به آن تصریح شده است که 
هیچ نهادی نمی تواند مجوز وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی را لغو و در این مجوز دخالتی کند، 
اما متاسفانه همچنان این مسائل و مشکلات و 
مسائل عدیده دیگری در حوزه موسیقی وجود 
دارد که راه حل های بسیاری از آنها در سند دیده 

شده که باید اجرایی شود.
مدیرعامل خانه موسیقی بیان کرد: ضمانت 
اشتغال  و  موسیقی  ملی  سند  اجرایی 
فارغ التحصیلان موسیقی از دیگر مسائلی بود که 
در یکصد و دهمین جلسه شورای هنر مورد بررسی 
قرار گرفت. هر سال در رشته های مختلف موسیقی 
تعداد زیادی فارغ التحصیل داریم که باید برای 
آنان فکری شود، آموزش و پرورش می تواند 

بخشی از این فارغ التحصیلان را به عنوان معلمان 
سرود یا به عنوان افرادی که می توانند با آموزش 
و پرورش در زمینه آموزش موسیقی در مدارس 
همکاری کنند، جذب کند. موضوع ها و مسائل 
مطرح شده در جلسه شورای هنر مورد اتفاق همه 
اعضا بود که باید حل شوند و همه نهادها به آنچه 
که در سند آمده است و مصوبه نهادی مثل شورای 

عالی انقلاب فرهنگی است، ملتزم باشند.
اجرایی  ستاد  نشدن  تشکیل  درباره  وی 
موسیقی کشور و وجود انتقادهایی درباره سند 
اجرایی موسیقی کشور  موسیقی گفت: ستاد 
تشکیل شده و این ستاد تاکنون یک جلسه هم 
برگزار کرده است منتهی این جلسات باید توسط 
نهادهایی که عضو ستاد مانند وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی، سازمان صدا و سیما، حوزه هنری 
انقلاب اسلامی، دفتر تبلیغات اسلامی حوزه 
علمیه،  حوزه های  مدیریت  مرکز  قم،  علمیه 
انقلاب  عالی  شورای  دبیرخانه  هنر،  شورای 
فرهنگی و خانه موسیقی استمرار داشته باشد. سند 
هم در دستور کار ستاد قرار گرفته و قرار است همه 
نقدهایی که هست و مشکلاتی که وجود دارد، از 
طریق ستاد اجرایی موسیقی به شورای هنر و 

سپس به شورای عالی انقلاب فرهنگی منتقل 
شود تا شورای عالی انقلاب فرهنگی مسائل را 

بررسی و حل کند.
نوربخش گفت: سند ملی موسیقی در حال 
حاضر قانون است و باید اجرا شود و نهادها باید 
تمکین کنند که نمی کنند، اگر کسی قانون را نقض 
کرد، نمی توانیم بگوییم که اجرایی نشده است، 
قانون، قانون است. اگر کسی نقض کرد، باید 
پاسخگو باشد. با این وجود سند ملی موسیقی 
نیازمند اصلاحات است. مانند هر قانونی که تدوین 
می شود و بعد اعلام می شود که نواقصی هم دارد 
و براساس شرایط باید تغییر کند. این موضوع هم 
در سند ملی موسیقی پیش بینی شده است و هر 
۶ ماه یک بار این سند براساس شرایط باید به روز 
شود.مدیرعامل خانه موسیقی ایران درباره طرح 
درخواست ها در شورای هنر بیان کرد: درخواست 
ما ایجاد وحدت رویه و سیاست های هماهنگ 
موسیقایی در نهادهای مختلف است، اکنون صدا 
و سیما، حوزه هنری و وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی سیاست های گوناگونی در حوزه موسیقی 
دارند، یک وحدت رویه باید ایجاد شود؛ همه نهادها 
یک سیاست و برنامه یکسانی در حوزه موسیقی 

داشته باشند و براساس آن امور پیش برود، به 
عنوان مثال یک اثر موسیقایی در نهادی مجاز 
اعلام می شود و همان اثر در نهاد دیگری غیرمجاز 

است. این امور باید اصلاح شود.
وی با تاکید بر اجرایی شدن مجوزهای وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی افزود: همه نهادها باید 
به مجوزهای وزارت فرهنگ متعهد و پایبند باشند، 
در  منطقه ای  و  اقلیمی  تقسیمات  براساس 
استان های مختلف نباید مسئولان در هر استان 
برای خودشان سیاست گذاری کنند، این رویه باید 
جمع شود و در کل کشور یک رویه حاکم باشد.

هنرمندان  شغلی  امنیت  گفت:  نوربخش 
موسیقی از دیگر مسائل مطرح شده در شورای 
هنر بود، همچنین حمایت از حقوق مادی و معنوی 
انتشار آثار موسیقایی مورد تاکید خانه موسیقی 
است، اگر بتوانیم این موضوع را سامان دهی و 
اجرایی کنیم، می تواند در اقتصاد هنر، معیشت 
هنرمندان و حفظ حقوق آنان بسیار تاثیر بگذارد

مدیرعامل خانه موسیقی ایران درباره موضوع 
واگذاری صدور مجوزها به این نهاد که توسط 
نادره رضایی معاون امور هنری وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی در دیدار با اعضای هیات مدیره 
خانه موسیقی ایران مطرح شد، اظهارداشت: 
معاون امور هنری وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
اعلام کرد که این معاونت آمادگی دارد تا صدور 
مجوزها را به خانه موسیقی واگذار کند و این امور 
انجام شود که این کار هم به این سادگی و راحتی 

نیست. نیازمند ساز و کار است.
نوربخش گفت: اگر قرار باشد صدور مجوزها 
با همین ساز و کار به صنف و خانه موسیقی منتقل 
شود، موضوع جالبی نخواهد شد، فرقش چه 
هست؟ تاکنون هنرمندان موسیقی برای دریافت 
مجوز به وزارت فرهنگ و ارشاد مراجعه می کردند 
و اکنون باید به خانه موسیقی مراجعه کنند، باید 
یک ساز و کاری برای آن تبیین شود، قواعد دست 
و پاگیر و استعلام های غیرضروری برداشته شود 
تا بتوانیم امور را تسهی و کار را تسریع بکنیم و 
گرنه همین گله مندی ها وجود خواهد داشت و 

این کار مشکلی را حل نمی کند.

مدیرعامل خانه موسیقی ایران:

نهادها به مجوزهای موسیقی وزارت فرهنگ متعهد باشند
خبر

گلاب آدینه:
  کارگردانی »نمایش جشنواره الفبا«

 به اندازه ۱۱ نمایش سخت بود
 کارگردان »نمایش جشنواره الفبا« این اثر را دشوارترین کارگردانی اش در تئاتر خواند و گفت: »نمایش 
جشنواره الفبا« 11 نمایش کامل است که هر پرده اش طراحی صحنه و لباس جداگانه ای دارد. این اثر به 

اندازه 11 نمایش سخت بود. 
گلاب آدینه »نمایش جشنواره الفبا« نوشته افشین هاشمی را از پنج شنبه ۲۹ آذر با گروه تئاتر مروارید 

در تماشاخانه ملک روی صحنه برده است.
نمایش »جشنواره الفبا« با شعار »همه شما داورید« تا ۲۰ دی هر روز ساعت 1۹ در تماشاخانه ملک 

میزبان مخاطبان است.
گلاب آدینه در گفت وگو با خبرنگار تئاتر ایرنا، با اشاره به سابقه اش در کارگردانی تئاتر اظهار داشت: 
کارگردانی نمایش »بانوی محبوب من« سخت بود. چون یک فیلم قرار بود به تئاتر تبدیل شود. در نمایش 
»پرده خانه« بار سنگین مسئولیت بر دوش من بود که چگونه نمایشنامه ارزشمند و موفق استاد بهرام 
بیضایی را روی صحنه ببرم. در کنار این دو نمایش کارگردانی »نمایش جشنواره الفبا« خیلی خیلی مشکل 

بود.
وی افزود: روز اولی که کار را شروع کردیم، به آقای یزدانی، طراح صحنه گفتم که فکر می کنم یکی 
از سخت ترین طراحی های صحنه شما باشد. چون در یک نمایش دو ساعته که یک قصه مجزا دارد، 
طراحی مشخص است و نهایتا دو صندلی بیرون می رود. ولی در این نمایش ما 11 بار طراحی صحنه 
داریم.آدینه ادامه داد: در این 11 پرده 1۶ بازیگر حضور دارند که 1۰ نفر خانم و ۶ نفر آقا هستند. چون 
کمبود زمان برای اجرا داشیم و باید سالن را به گروه بعدی می دادیم، من ۲ قسمت از نمایشنامه را حذف 
کردم. مجبور شدم قرعه کشی کنم و ۲ بخش را کنار بگذارم.بازیگر فیلم های روسری آبی، زرد قناری و 
مهمان مامان درباره داوری مکتوبی که توسط تماشاگران در این نمایش انجام می شود توضیح داد: چالشی 
را طراحی کردیم و  خواستیم بازیگران برای اولین بار با جماعتی از داوران روبرو شوند. از آن طرف برای 
اولین بار می خواستم تماشاچی مشارکت مستقیم داشته باشد و خودش را مسئول بداند و وظیفه داوری بر 
عهده اش باشد.وی با تاکید بر این که هر تماشاچی در فرایند داوری می تواند خودش را محک بزند بیان 
کرد: مخاطب می تواند با خودش بگوید حالا که به من محملی برای داوری داده اند؛ من چگونه برخورد 
کنم؟ سرسری و بی حوصله بگویم »خوب بود«، »بد بود«؛ یا ریزبین باشم؟ چطور می توانم پس از هر 
نمایش از اجرا منفک بشوم و اظهار نظر کنم؟ من یک خلاف عادتی برای تماشاچی به وجود آوردم و این 
نکته خیلی برایم مهم است. این تئاتر یک تجربه مردم پژوهانه جدید است. این که مردم چگونه از این 
دموکراسی استفاده می کنند بستگی به خودشان دارد.آدینه درباره بازخوردهایی که از آرای مردمی دریافت 
کرده گفت: ما هر شب رای ها را می خوانیم. یک گروهی واقعا تماشاگران فهیم هستند. آگاه هستند و 
دقیق نگاه می کنند. یک تعدادی از تماشاگران منصفانه و کاملا دلی رای می دهند. آنها می نویسند سلیقه 
من نبود ولی فلان بخشش خوب بود. عده ای هم خیلی بی رحمانه می گویند خوشمان نیامد. یک تعدادی 
هم رای هایی می دهند که ربطی به نمایش ندارد. این تجربه خیلی برای گروه ما و تماشاگران جالب است

وی در پاسخ به این سوال که چرا در شرایط فعلی کارگردانی تئاتر را انتخاب کرده بیان کرد: من دیوانه 
تئاتر هستم. بین یک تئاتر خوب و فیلم خوب شک نکنید که تئاتر خوب را انتخاب می کنم.

به گزارش ایرنا، آدینه یکی از موفق ترین و محبوب ترین بازیگران سینما و تلویزیون است. او در سال 
13۷3 برای نقش آفرینی در فیلم »روسری آبی« سیمرغ بلورین بهترین بازیگر نقش مکمل زن را دریافت 
کرد. آدینه همچنین برای نقش آفرینی هایش در زرد قناری )13۶۷(، مهمان مامان )13۸۲(، وقتی همه 
خواب بودند )13۸۴(، و من دیه گو مارادونا هستم )13۹3( نامزد دریافت سیمرغ بلورین بهترین بازیگر زن 

شد.

در جلسه مشترک قرارگاه جهاد تبیین و شورای اداری استان گلستان،با حکم علی اصغر طهماسبی استاندار گلستان ، عبدالعلی 
کیان مهر به عنوان سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی استانداری گلستان معرفی شد 

 جلسه مشترک قرارگاه جهاد تبیین جلسه مشترک قرارگاه جهاد تبیین
 و شورای اداری استان گلستان و شورای اداری استان گلستان


